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NEJDŘÍV BAKU A PAK
ROVNOU DO LONDÝNA?
TÝM KOUČE ŠILHAVÉHO ČEKÁ ČTVRTFINÁLE FOTBALOVÉHO EURA STRANA 23

Svátek slaví: Patricie

„Šedesátnice“ Diana má nový pomník. Odhalili ho Harry s Williamem
Britská princezna Diana, která zemřela v pouhých 36 letech, by včera slavila šedesátiny. Součástí oslav bylo i odhalení její sochy u Kensingtonského
paláce, u něhož nechyběli ani dva Dianini synové William a Harry. Princezna zůstává jednou z nejpopulárnějších postav britské královské rodiny a má
vliv na mladší generace jejích členů. AP

Nové zpřísnění. Jedna
dávka vakcíny je málo
Návrat z dovolené. Lidé budou muset na testy, požadovat je bude zaměstnavatel. Novinka. Bude platit
od příštího pátku. Bezinfekčnost. Jedna dávka nestačí, testy nebudou potřeba až dva týdny po druhé STRANA 8
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Lenny nebo Hlas uctí Ivana Krále
Na Křižíkově fontáně budou 12. září znít písně světově proslulého čes-
kého rockového hudebníka Ivana Krále, který loni zemřel. Koncert při-
pomene nejslavnější písně napříč Královou kariérou, jež sám napsal,
produkoval nebo se na nich podílel coby interpret. S doprovodnou ka-
pelou, kterou pro tuto příležitost sestavil Králův dlouholetý spoluhráč
kytarista Jan Ponocný, vystoupí špička tuzemské hudební scény. První-
mi zveřejněnými jmény vystupujících jsou Aneta Langerová, Ivan Hlas
a Lenny (na snímku). Vstupenky jsou v síti GoOut za 600 korun. MET

Našli ilegální dělníky
Cizinecká policie zkontrolovala
na stavbě v Praze 1 stovku lidí
a odhalila mezi nimi 15 cizinců,
kteří v Česku pracovali bez povo-
lení. Dalších 18 nesplnilo povin-
nosti svého pobytu v zemi,
za což jim policisté dali pokutu.
Nelegálně pracujícím cizincům
policisté vydali rozhodnutí o vy-
hoštění ze zemí Evropské unie.

Turistické okružní linky
V Praze od včerejška jezdí okruž-
ní turistická tramvaj číslo 42.
Denně bude vyrážet ze smyčky
na Dlabačově přes Pražský hrad,
Čechův most, náměstí Republi-
ky, Václavské náměstí, Újezd
a zpět přes Malostranskou smě-
rem na Pohořelec. Doplní ji ještě
linka číslo 43. Obě budou v pro-
vozu do konce prázdnin. ČTK

Do kampaně se slevami
se zapojilo 250 hotelů.

Více živého umění a šest desítek mu-
zeí, galerií a jiných památek. To vše
najdou zájemci v kampani V Praze
jako doma, která má nalákat turisty
do hlavního města. Ti budou, stejně
jako loni, dostávat až do konce srpna
za každou noc strávenou v hotelu
speciální vouchery, na jejichž zákla-
dě obdrží slevy či volné vstupy do vy-
branýchmuzeí, galerií nebo zoologic-
ké zahrady. Hotely, jež se dosud
do programu nezapojily, tak mohou
učinit i v průběhu prázdnin.
„Loni to bylo přes 400 ubytovacích

zařízení, letos se ale mohou hotely
stále hlásit. Co se týká památek a kul-
turních institucí, letos je to obdob-
né, 60 zajímavých pražských turistic-
kých míst,“ uvedla mluvčí Prague
City Tourism Klára Malá. Z celkové-
ho počtu letos přihlášených hotelů

jich 56 nese označení Stay safe, to
znamená, že tam jsou zavedeny zvý-
šené nároky na hygienu. Provozova-
telé garantují dodržování takzvané-
ho desatera pravidel bezpečného pro-
vozu, které kromě roušek, dezinfek-
ce či dodržování bezpečných vzdále-
ností zahrnuje rovněž pravidla
pro skladování potravin, mytí nádo-
bí nebo manipulaci s prádlem.
Mezi památkami a dalšími atrakce-

mi, na něž turisté dostanou slevu,
jsou například pražské věže, tedy pet-
řínská rozhledna s bludištěm, Staro-
městská radnice, mostecké věže Kar-
lovamostu a další. Zapojeny jsou rov-
něž Národnímuzeum,Muzeumhlav-
ního města, Galerie hlavního města
nebo zoologická a botanická zahrada
v Troji. Lidé se mohu se slevou vydat
i do Království železnic nebo Muzea
Karla Zemana. Oproti loňsku je no-
vinkou zapojení akcí s živým umě-
ním. To se týká třeba Letních shake-
spearovských slavností, Letní scény
Divadla Ungelt či šapitó Azyl78. ČTK

BEATA MATHE

Krátce

V Praze jako
doma ožívá
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V Zoo Praha vylíhlo první
mládě ježury australské.
Ano, správně, vylíhlo. Na roz-
díl od ostatních savců se ježu-
ra líhne z vajíček, velkých asi
jako lískový ořech. Matka se
o něj dobře stará, malá ježura
se pravidelně krmí mateř-
skýmmlékem a rychle přibý-
vá na váze. Aktuálně má
přes 300 gramů.

Ježury australské chovala
Zoo Praha již v letech 1954 až

2004 a znovu je má od roku
2011. Až nyní se však dočkala
mláděte. To je velice vzácné –
v minulém století se totiž je-
žury podařilo v celé Evropě
odchovat jenom jednou
a v tomto století je odchovaly
všehovšudy tři zoologické za-
hrady.

Rozhodly peníze.
Varianta moderni-
zace objektu by
byla moc nákladná.

Česká pošta prodá objekt
na Masarykově nádraží, pro
který už nemá využití. Po-
stupně již firma ukončila pro-
voz depa v Hybernské ulici
a od července zrušila kvůli
nadbytečnosti i pobočku ve
stejném místě. Změna nebu-
de mít dopad na hustotu
pošt, již upravuje vyhláška.
„Pro současnost, ale i bu-

doucnost podniku byly pro-
story umístěné v přístavbě
Masarykova nádraží nevyho-
vující a rovněž klientům ne-
poskytovaly dostatečný kom-
fort. Varianta modernizace
se ukázala jako příliš náklad-
ná, a navíc nerentabilní
vzhledem k tomu, že v okolí
se nachází další pobočky poš-

ty,“ řekl mluvčí České pošty
Matyáš Vitík.
V docházkové vzdálenosti

pošta nabízí tři své další po-
bočky, a to v Jindřišské ulici,
vzdálené zhruba 800 metrů,
v obchodním centru Florenti-
num, které je odtud zhruba
400metrů, a v Burzovním pa-
láci vzdáleném asi 900 met-
rů. Provoz v těchto okolních
pobočkách bude navíc perso-
nálně posílený o zaměstnan-
ce zrušené pobočky.
Balíky dosud ukládané

na poště v Hybernské budou
nyní ukládané na pobočce
v Jindřišské ulici. ČTK

Ježura
už váží 300 gramů

ROMAN
VODIČKA
Zoo Praha

Pobočky

3200
Nejméně tolik poboček musí
provozovat Česká pošta. Část
z nich je však dlouhodobě
ztrátová.

inzerce

Masaryčka.
Pošta končí

Krátce

Zpoplatněná je
už celá desítka
Od včerejška platí zóny
placeného stání (ZPS)
v poslední části Prahy 10
na jih od vlakového kori-
doru, tedy na Bohdalci,
v Záběhlicích a na Za-
hradním Městě. Ve Vršo-
vicích a části Vinohrad,
která spadá pod Prahu
10, byl systém ZPS spuš-
těn loni 24. srpna, ná-
sledně ve Strašnicích
5. října a v Malešicích
30. listopadu. Radnice
zóny zavedla s odůvodně-
ním, že Praha 10 je ob-
klopena městskými část-
mi, kde už fungují, a par-
kující auta se přesouvala
na její území. MET

Golem se vrací
Z Moravské Nové Vsi
na Břeclavsku dnes odje-
de pražský záchranářský
kamion Golem, který po-
máhal se zraněnými pa-
cienty po čtvrteční ex-
trémní bouři. Místo něj
na místě vznikne ná-
hradní stanoviště. ČTK
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Na pozemku, kde
dříve končila na-
vážka z výstavby
bytů, vyrostl park
pro bikery. Ti na
něj zatím koukají
skrz plot.

Deštivé počasí umí pokazit ra-
dost studentům nejen nyní
na začátku prázdnin. Své
o tom vědí mladí z Prahy 14.
Pro ty radnice na Jahodnici
zbudovala a před pár dny slav-
nostně představila nové, své-
ho druhu unikátní sportoviš-
tě. Problém je v tom, že míst-
ní do takzvaného bikeparku
kvůli přívalovým dešťům do-
sud nesmějí.
„Bikepark Jahodnice zatím

není pro veřejnost otevřen.
Když jsme před pár dny pořá-
dali setkání ku příležitosti do-
končení parku, předpokláda-
li jsme zpřístupnění areálu
na začátku července. Bohužel
přívalové deště část překážek
poškodily a je třeba je opra-
vit. S ohledem na tuto skuteč-
nost se zpřístupnění areálu

veřejnosti posouvá,“ říká
pro deník Metro mluvčí Pra-
hy 14 Veronika Berná.
Přesný termín zpřístupně-

ní zatím nebyl stanoven. „Bu-
deme o něm informovat pro-
střednictvím komunikačních
kanálůměstské části, tedy ze-
jména přes web a Facebook,“
dodává Berná.
V areálech tohoto typu je

běžné, že při prudkých lijá-
cích dojde k drobnějším po-
škozením, která je třeba ope-
rativně řešit. Ani bikepark
za 28 milionů korun není vý-
jimkou. Jakmile se areál spor-
toviště pro veřejnost otevře,

nabídne hliněné a jílové pře-
kážky pro okruh pro jízdu
na kole, takzvaný
pumptrack. Na jeho stavbu
dohlížel i český biker Michal
Maroši, podle kterého si
na své přijdou jak zkušení
jezdci, tak začátečníci.
Dalšími součástmi parku je

dětské hřiště, zázemí pro ob-
čerstvení a sociální zařízení,
dvě plochy s vyhlídkami
na dráhu či mlatové cesty,
které mohou lidé využívat
při procházkách. „Vstup
do areálu je zdarma,“ připo-
mněla místostarostka Prahy
14 Irena Kolmanová.

Bikepark vyrostl na ploše
o 35 tisících metrech čtvereč-
ních za TJ Kyje, kde historic-
ky končily navážky z výstav-
by blízkých bytových domů.
Ještě donedávna prostor „zdo-
bily“ pouze náletové dřeviny.
Bikeparků je v hlavním

městě hned několik.Mezi nej-
známější patří například
Bike park Zličín, Štvanice,
Spořilov nebo Hostivař. Oblí-
bený je také Singltrail Letňa-
ny, Dirtpark Suchdol, ale i Bi-
krosclub Řepy nebo Dirtpark
Chodovec. Kolaři řádí také
v takzvaném Pumptracku Je-
senice. FILIP JAROŠEVSKÝ

Bikepark Jahodnice zatím není pro veřejnost otevřen.

Děti se v září vrátí na nové školní hřiště
Mnohé sporty si mohou po prázdninách zahrát žáci Základní školy Bohumila Hrabala
v Praze 8 na novém multifunkčním sportovním hřišti. „Tato významná škola doposud po-
strádala pořádné zázemí pro sportovní aktivity. Teď jich budou moci žáci provozovat ce-
lou škálu a k tomu budou mít unikátní výhled na Prahu,“ uvedl Tomáš Tatranský, mís-
tostarosta pro oblast školství. Jedná se o další z projektů městské části na podporu škol
a vzdělávání. „Brzy budou finišovat i další z volnočasových projektů, kupříkladu či tělo-
cvična Základní školy Na Šutce,“ uvedl Tomáš Hřebík, v jehož kompetenci je příprava in-
vestičních akcí ve školství. Nová je také skautská klubovna v areálu MŠ Dolákova. PRAHA 8

Deště poškodily i takzvaný pumptrack. 2x KRISTÝNA BÍLKOVÁ

Dnes startuje open air scéna,
kde přes léto nebude nouze
o koncerty a muzikály.
Prague Kemp Letňany nabíd-
ne až do 19. srpna přes dvacet
hudebních večerů.
Program odstartuje v 19.00

Sestra v akci, tedy muzikálo-
vá komedie s Lucií Bílou
v hlavní roli. Ta se v Letňa-
nech představí hned několi-
krát.
Příští pátek se přidá nové

nastudování původního fil-
mového retro muzikálu Fili-

pa Renče a Zdeňka Zelenky
po dvaceti letech Rebelové.
Chybět nebude ani Jan Révai,
který kdysi hrál i ve filmo-
vém zpracování.
Další muzikály z Hudební-

ho divadla Karlín Jesus Christ
Superstar a Carmen se před-
staví v koncertní verzi.
Z dalších vystoupení semo-

hou fanoušci těšit na koncer-
ty Dana Bárty & Ilustratosphe-
re, Visacího zámku, Kataríny
Knechtové, Pekaře, Slzy či Te-
rezy Balonové. PUR

Otevření hřiště na Jahodnici
je v nedohlednu. Rozmočilo se

Vadí ubytovna?

Ještě se ani neotevřel a už
schytává kritiku. V bikeparku
na Jahodnici se prý budou
místní bát sportovat.

● Kritikům parku vadí ubytov-
na, která se nachází na ved-
lejším pozemku. „Lidé se tam
budou bát chodit, zevláci
tam budou chlastat a dělat
bordel. Už vidím, jak si tudy
udělají zkratku do krámu,“
napsal v recenzi na Google
uživatel Biboo Marty.

Kemp Letňany.
Léto plné kultury

Freestyle festival
Smíchovská náplavka
bude v sobotu 10. červen-
ce od 11.00 svědkem nej-
větší freestyle show léta.
Stanice Prima Cool přiná-
ší fanouškům adrenalino-
vých sportů jedinečnou
podívanou. Do Prahy se
sjedou lyžaři a snowboar-
disté z celé republiky.

Muzeum za půlku
Muzeumměsta Prahy při-
pravilo pro návštěvníky
letní prázdninovou akci
vstupné 1 + 1 zdarma, kte-
rá probíhá od včerejška
do 31. srpna v domě U Zla-
tého prstenu a v Podskal-
ské celnici. Při zakoupení
jedné základní vstupenky
bude druhá zdarma. MET

Krátce



Užijte si dovolenou na zámku v maleb-
ném prostředí mezi Drahanskou vrcho-
vinou a Moravským krasem.
– turistické ubytování od 330 Kč/os/noc
– nové RETRO-LUX apartmány s vlastní

terasou od 1 000 Kč/os/noc

Prohlídky zámku jsme rozšířili na dva
atraktivní prohlídkové okruhy a unikátní
panelovou výstavu s vizualizacemi zámku.
Jako dárek máme pro návštěvníky pub-
likaci Zámek Račice – Ilustrované dějiny.

DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

propagační sdělení

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá
nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.

UBYTOVÁNÍ A PROHLÍDKY NA ZÁMKU RAČICE
UBYTUJTE SE V NETRADIČNÍM ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ OD 330 KČ/NOC

+420 515 555 549 • www.zamekracice.cz • info@zamekracice.cz

30 km z Brna • Vhodné i pro skupiny turistů • Bydlení v zámeckém areálu • Apartmány s vlastními kuchyněmi
Možnost posezení a grilování v zámecké zahradě • Nádherná příroda • Koupání v blízkých rybnících

Investice od 50 000 Kč Dvouleté dluhopisy
Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu. Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ

v celkové hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.
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Na dobrého kamnáře si nyní
zpravidla počkáte až do roku
2024. Tak zasekané mají diá-
ře lidé od tohoto řemesla.
Není divu, že se řemeslu začí-
nají věnovat i lidé zcela nema-
nuálních profesí. Jaké jsou
zkušenosti z rekvalifikace
lidí nejrůznějších profesí ne-
jen na kamnáře, to ví nejlíp
Petr Dvořák, vedoucí celoži-
votního vzdělávání ve Střed-
ní odborné škole Jarov v Pra-
ze. Škola už druhým rokem
organizuje rozsáhlý program
rekvalifikací většiny základ-
ních řemeslnických profesí
a patří v tomto směru
k lídrům u nás. Zájem o změ-
nu profese je čím dál větší,
lidé nelitují utratit z vlastní-
ho třicet, čtyřicet i padesát ti-
síc, aby si odnesli „Osvědčení
o zvýšení kvalifikace“, které
jim umožní, aby se novou
profesí uživili stejně dobře,
nebo lépe, než svou původní.

O která řemesla je největ-
ší zájem?
Podrobný seznam najde

každý na našich webových
stránkách Střední odborné
školy Jarov, je to seznam
všech kurzů, ke kterým
máme autorizaci, ovšem ne
všechny organizujeme. Roz-
hodující je zájem.Mezi nejžá-
danější patří malíř-natěrač,
hodně zájemců se hlásí na te-
saře, žádaná je i floristika.
Jsme v tuto chvíli jediná ško-
la v republice, která nabízí re-
kvalifikaci obkladač. Pak evi-
dujeme zájem také o rekvali-
fikaci oboru instalatér, v tom
případě musí úspěšně absol-
vovat tři vzdělávací progra-
my – Montér vnitřního rozvo-
du vody, Montér vnitřního
rozvodu plynu a Topenář,
tomu se říká úplná profesní
kvalifikace. To vše zahrnuje
hodně široké spektrum kom-
petencí, které musí zájemce
zvládnout a absolvovat. Když
se už bavíme o instalatérovi,
ten si musí k závěrečné
zkoušce donést i osvědčení
ze svářečského kurzu. Pájení
naměkko, svařování plame-
nem a další.

Můžete být konkrétní?
Když se podíváte například

na obor Topenář, tak zjistíte,
že to není jenom nějaké řezá-
ní a montáž trubek a ventilů.
Je to orientace v dokumenta-
ci, v materiálech, pracovních
postupech. Vidíte, že něco
musí zájemce pak u zkoušek
zvládnout písemně, něco
prakticky, něco ústně. Lidé se
někdy mylně domnívají, že
rekvalifikační závěrečná

zkouška je něco jako maturi-
ta. Nemusím vědět všechno,
když budu mít štěstí, vytáh-
nu si otázku, která mi sedne,
naučím se jen něco. Jenže my
máme u zkoušky povinnost
ověřit každou jednotlivou
kompetenci, která je součástí
profese. Není možné, aby do-
tyčný něco neuměl. Zákazní-
ka nezajímá, že instalatér
zvládá dobře jen dovednosti
z části závěrečného zkouše-
ní. Ani naše škola si nemůže
dovolit pouštět do světa ne-
připravené. Pokud projde, zís-
ká od nás osvědčení.

K čemu všemu je osvědče-
ní dobré?
Můžete ho dostat v češtině

i v angličtině a je platné
i v rámci Evropy, protože je
na němpotřebné evropské za-
třídění, které přijímají v rám-
ci EU. Teď se k nám zrovna
chystá mladík, který už pra-
cuje v Británii a má zájem si
zvýšit vzdělání v oboru Tesař,
v jeho firmě s tím počítají.
Tento certifikát, stejně jako
výuční list, má statut veřejné
listiny. Dokazuje, že jeho dr-
žitel je kompetentní vykoná-
vat dané povolání.

Samotný rekvalifikační
kurz a osvědčení určitě ne-
stačí, zkušenosti se dosta-
ví až s praxí.
Jistě. Ale to je handicap kaž-

dého, kdo začíná. Osmnáctile-
tí absolventi školy jsou
na tom, co se praxe týká, o po-
znání lépe, nicméně podob-
ně potřebují následnou praxí
v oboru upevnit získané zna-
losti a dovednosti, stejně
jako naši absolventi rekvalifi-
kačních kurzů. Ale od nás od-
cházejí odborně připraveni
s tím, že další aktivní praxe
v oboru je nezbytná. Proto po-
stupně u jednotlivých profes-
ních kvalifikací navazujeme
spolupráci s příslušnými ce-
chy, které těmto čerstvým ab-

solventům rekvalifikačních
kurzů, kteří projeví zájem,
nabízejí možnost začít praco-
vat pod vedením zkušeného
odborníka, který tento obor
aktivně vykonává. Ale, a to
chci zdůraznit, nemusíte si
dodělávat výuční list, když do-
ložíte všechny potřebně pro-
fesní kvalifikace pro přísluš-
ný obor, s žádostí o živnosten-
ský list, stejně jako ten, kdo
má výuční list. Ale tradice je
tradice, veřejnost to vnímá
lépe. Proto i naše škola umož-
ňuje udělat si závěrečné uč-
ňovské zkoušky a získat výuč-
ní list.

Proč je momentálně obrov-
ský zájem o obor kamnář-
ství?
Protože jsem současně ta-

jemníkem Cechu kamnářů,
tak vím, že většina kamnářů
už bere objednávky na rok
2024. O toto řemeslo jemimo-
řádný zájem. Ale nejedná se
jen o ty, kteří se rozhodli pro-
fesí živit. Někteří účastníci re-
kvalifikace mají chalupu
a chtějí si kamna, sporák či
krb postavit sami. Kamnář by
měl v rámci celého oboru
znát a umět postavit krb, ale
také postavit kachlová kam-
na či kachlový sporák a sou-
časně by měl umět tato topi-
dla správně dimenzovat
vzhledem k objektu, ve kte-
rém budou postavena. Proto
je důležité také absolvovat
další základní část kurzu Kon-
struktér individuálně stavě-
ných topidel. To už je vyšší
dívčí. Protože je umění nadi-
menzovat topidlo tak, abyste
místnost nepřetápěli, ale ani
netopili málo.

Na to už asi malá násobil-
ka nestačí.
Bez přehánění – je dobré

mít maturitu. Na návrh mo-
derního topidla splňujícího
evropskou normu už je nut-
né návrh zpracovat pomocí
sofistikovaného softwaru
a věřte nevěřte, u těchto topi-
del postavených podle nejno-
vějších poznatků se dostává-
me na účinnost osmdesát
a více procent. Mluvím stá-
le o kachlových kamnech.
A je tu v podstatě nulová uhlí-
ková stopa. Protože to, co
tato kamna vyprodukují, pak
zase zlikvidují stromy, které
mezitím dorůstají. Do součas-
ných kachlových kamen
ráno hodíte čtyři polínka
a do večera se v nich akumu-
luje teplo.

Ve vaší škole sídlí hned
několik cechů.

Úzce s nimi spolupracuje-
me. Přes ně se dostáváme na-
příklad ke konkrétním po-
znatkům z praxe, rychleji se
dozvíme o nových trendech,
materiálech, postupech, to
pak můžeme promítnout
do výuky jak studentů, tak re-
kvalifikovaných. Cechy se
nás také snaží podporovat
ve svých oborech, takže ne-
zřídka dostáváme od velkých
výrobců darem materiál,
a tak jsme následně schopni
kurzy poskytovat za stále ješ-
tě přijatelných cenových pod-
mínek.

Kterého zájemce o rekvali-
fikace máte raději? Toho,
který si kurz zaplatí, proto-
že chce, nebo třeba toho,
jehož pošle úřad práce?
Připravíme oba stejně

dobře. Pochopitelně ten, kdo
si z rodinného rozpočtu odlo-
žil stranou finance na rekvali-
fikaci, si to bezpochyby
dobře zvážil a není nutné ho
dále motivovat. Nemohu říct,
že bychom měli s účastníky,
kteří přišli přes úřad práce,
nějaké větší potíže. Tito lidé
si možnosti rekvalifikace ne-
považují o nic méně. Riziko
je, že úřad nám kurz proplatí
až poté, co ho dotyčný ucha-
zeč absolvuje a dostane od
nás osvědčení.

Kdo jsou ti, kteří si změnu
profese sami platí?
Pokud jde o věk, bývají to

v průměru nejčastěji čtyřicát-
níci. Hodně vysokoškolsky
vzdělaných lidí. Teď napří-
klad absolvoval kurz pro ob-
kladače člověk, který dělá
kvalifikovanou práci v přípra-
vě letecké dopravy. Po čtrnác-
ti letech toho měl nad hlavu.
Loni vystudoval kamnáře
právník, který s tím končí
a začíná novou etapu. Vždyť
já sám vím, o čem mluvím,
pracoval jsem patnáct let
v bankovnictví, už bych se ne-

vrátil. A tak chápu, že lidé
chtějí za sebou večer vidět po-
stavenou zeď.

Začíná zase platit, že ře-
meslo má zlaté dno?
O tom už teď nikdo nepo-

chybuje. Řemeslníci mají ter-
míny půl roku a víc. Zájemci
o rekvalifikaci to vědí a to je
také něco, co o volbě částeč-
ně rozhoduje. Rozhodně se
nemusí bát, že přijdou o prá-
ci. Lidé si kromě výdělku čím
dál více váží možnosti samo-
statně pracovat, rozhodovat
se, jakou zakázku, pro koho a
za jakých podmínek realizu-
jí. Bez nadřízených, bez naří-
zení, pokynů či kontroly do-
cházky. Pracovní tempo a na-
sazení si řídí sami. To je po-
dle mého názoru nejčastější
motivace.

Je dost pedagogů? Vím, že
odborné školy trápí jejich
nedostatek.
Nemáme nadbytek, ale

máme dost vynikajících mis-
trů, kteřímají bohaté praktic-
ké zkušenosti. Nejeden
z nich podnikal samostatně,
ale hlásí se věk a oni jsou pak
nesmírně vděční, že už nemu-
sí jít ze stavby na stavbu, ale
mohou být „v suchu a teple“
a mohou předávat všechno,
co se kdy naučili, s jistotou
pravidelného a jistého pří-
jmu. Obzvláště mimořádně
pozorné a nadšené žáky často
nacházejí mezi účastníky re-
kvalifikačních kurzů, nejed-
nou slyším, že je baví učit
v rekvalifikačních kurzech,
protože ti lidé se o obor zají-
mají a mají zájem se ho
dobře naučit.

Odkud rekvalifikanti po-
cházejí? Jen z Prahy to asi
nebude.
To opravdu nebývají. Jsou

z celé republiky. Ze Zlína,
z jižních Čech, Orlických
hor, od Plzně. PAVEL HRABICA

Kdysi různé profese, teď si vybrali řemeslo. FCB SOŠ JAROVPetr Dvořák METRO

Kanceláři, adieu! Z právníka
může být kamnář nebo malíř
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Do turisticky atraktivních lo-
kalit Beskyd a Vsetínských
vrchů budou v létě zajíždět
takzvané cyklobusy. Autobu-
sy s vlekem uvezou až 22 jízd-
ních kol. Určeny jsou nejen
pro zdatné cyklisty, ale i re-
kreační sportovce a rodiny
s dětmi. Zájemce dovezou
mimo jiné do Velkých Karlo-
vic, na Bumbálku nebo
na Pustevny. ČTK

Senát jednomyslně zamítl ná-
vrh nového stavebního záko-
na. Senátorům na něm vadil
hlavně přesun stavebních úřa-
dů pod stát a centralizace sta-
vební správy pod Nejvyšším
stavebním úřadem. Obávali se
také, že v případě schválení
této změny se zpomalí staveb-
ní řízení. Zamítnout zákon do-
poručily tři senátní výbory
a stálá komise pro rozvoj ven-
kova. Na plénu včera proti při-
jetí hlasovalo všech 65 přítom-
ných senátorů. Zákon se nyní
vrací do Sněmovny. Pro jeho
prosazení bude zapotřebí
nejméně 101 poslanců. Není
jisté, zda se předkladatelům
podaří tuto většinu získat. Při
červnovém schvalování zákon
prošel jen hlasy ANO, SPD a tří
sociálních demokratů. ČTK

Beskydy.
Cyklobusy

Nový zákon.
Tvrdě narazil

Všechny Češky si budoumoci
nechat úředně zapsat své pří-
jmení v mužském tvaru. Se-
nát to schválil v úpravě záko-
na o matrikách, která je sou-
částí soubor novel souvisejí-
cích s novým zákonem o ob-
čanských průkazech. Normu
nyní dostane k podpisu prezi-
dent.
Možnost žádat o oficiální

uvádění příjmení bez přípo-
ny -ová mají nyní jen cizinky,
české občanky s trvalým po-
bytem v cizině nebo ženy, je-
jichž manžel je cizinec. Stej-
noumožnost nepřechylování
svého příjmení mají i české
občanky, které mají jinou
než českou národnost. Sně-
movna na návrh někdejší mi-
nistryně spravedlnosti Hele-
ny Válkové tyto podmínky
zrušila. Kritici návrhu označo-
vali změnu za přílepek. Sená-
tor Michael Canov uvedl, že
návrh je genderově nevyváže-
ný, neboť mužům nedovolu-
je zvolit si příjmení v ženské
podobě. Nemůže se tak stát,
že by v čele Senátu byl „Mi-
loš Vystrčilová“, což je
podle senátora „zjev-

ně nespravedlivé“.Místopřed-
seda Senátu a učitel češtiny
Jiří Růžička z klubu Starostů
poukázal na to, že příjmení
v ženském tvarumají svou in-
formační hodnotu. Zatímco
z věty „Horníková zdraví Vy-
strčilovou“ je zřejmé, kdo se
zdraví, z věty „Horník zdraví
Vystrčil“ už to zřejmé nebu-
de, uvedl Růžička. Válková
změnu zdůvodnila tím, že
vzrůstá zájem žen zvolit si ne-
přechýlené příjmení, čemuž
stávající právní úprava brání
a vytváří nerovné postavení.
Například Češka trvale žijí-
cí na území Slovenska si
může nechat příjme-
ní v matriční knize
zapsat v muž-
ském tvaru,
kdežto Češ-
ka s trva-
lým po-
b y -

tem na českém území to uči-
nit nemůže. Soubor novel
k novému zákonu o občan-
ských průkazech obsa-
huje změny dvou desí-
tek právních před-
pisů, mimo jiné
zákona o ces-
tovních do-
kladech.
ČTK

Atrakce
Olomoucký akvapark před-
stavil nové atrakce. V mís-
tě bývalého beachvolejba-
lového hřiště vyrostlo vel-
ké 3D bludiště, dvě vzdu-
chové trampolíny, kiosek
a toalety. Areál je přístup-
ný i samostatně, bez nut-
nosti návštěvy plavecké
části akvaparku. 2x ČTK

Miloš Vystrčilová?
Senátoři se přeli
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Novinka se netýká
dovolených stráve-
ných v Česku.

Jedna dávka očkování proti
covidu-19 už nebude stačit
pro prokázání bezinfekčnos-
ti, dostatečné budou až dva
týdny po druhé dávce. Minis-
tr zdravotnictví Adam Voj-
těch včera po jednání vlády
řekl, že změna začne platit
od pátku 9. července. „Určitě
se to projeví ve všech opatře-
ních týkajících se návštěv re-
staurací, koncertů, služeb
a dalších míst. Všichni, kdo
mají dvě dávky, budou
po dvou týdnech považovaní
za chráněné. Ostatní se bu-
dou muset nechat testovat,“
řekl ministr.
V současné době je možné

bezinfekčnost na místech,
kde se to požaduje, prokázat
dokladem o nákaze v posled-
ních 180 dnech, negativním
antigenním nebo PCR testem
a certifikátem o očkování. Do-
sud stačilo uplynutí 22 dní
po první dávce. Podle odbor-

níků ale tato ochrana není do-
statečná, například proti tak-
zvané delta variantě je ochra-
na jen asi 33 procent. I lidé oč-
kovaní jednou dávkou tak
musí znovu podstupovat test.
Z veřejného zdravotního po-
jištění mají lidé hrazený je-
den antigenní test týdně
a měsíčně navíc dva PCR tes-
ty. Negativní výsledek anti-
genního testu prokazuje bez-

infekčnost na 72 hodin, PCR
test na sedm dní od odběru.
Test bude nutný i při návra-

tu ze všech zemí. Zaměstnava-
telé nesmějí vpustit na praco-
viště po návratu ze zahranič-
ní dovolené lidi bez negativní-
ho testu. Oproti původním
plánům se povinnost testo-
vat nebude týkat návratů
po cestě po Česku, odmítla to
Legislativní rada vlády. ČTK

Louka láká
Agentura ochrany přírody
a krajiny zrekonstruovala
poblíž obce Prameny
na Chebsku naučnou stez-
ku u Upolínové louky. Ná-
rodní přírodní památka má
rozlohu 18 hektarů. Taměj-
ší mokřady se vyznačují
pestrým složením vzácných
druhů rostlin, především
upolínu nejvyššího. Roste
tam i několik druhů orchi-
dejí, vachta trojlistá, prst-
natce, kosatce sibiřské (na
snímku) nebo suchopýry.
Místo je zajímavé také kri-
ticky ohroženou vrbou bo-
růvkovitou, která byla v Če-
chách považována již za vy-
hynulou a zde byla znovu
objevena v roce 1990. 2x ČTKwww.kosmas.cz

Nekonvenční memoáry držitele
Oscara jsou plné šťavnatých
historek, originálních postřehů
a neotřelých návodů, jak v životě
dosáhnout větší spokojenosti.

„Doufám, že vám tahle medicína
nepřijde moc hořká, že bude jako
pár aspirinů, a ne jako cesta rovnou
do špitálu, že to bude raketa na

Mars, ke které není třeba pilotní
průkaz, že to bude kostel, do
něhož vás pustí i bez křtu, a že
vám za slzami vyčaruje úsměv.
Tohle je milostný dopis. Věnovaný
životu. Je to také průvodce, jak
chytit co nejčastěji zelenou —
a jak si uvědomit, že i oranžové
a červené se jednou změní na
zelenou. Hodně štěstí.“

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Nekonvenční memoáry držitele 
Oscara jsou plné šťavnatých 
historek, originálních postřehů 
a neotřelých návodů, jak v životě 

Mars, ke které není třeba pilotní 
průkaz, že to bude kostel, do 
něhož vás pustí i bez křtu, a že 
vám za slzami vyčaruje úsměv. 

TIP NA DOBRÉ 

ŽIVOTEM
NA ZELENOU
MATTHEW
MCCONAUGHEY

Adam Vojtěch po včerejším jednání vlády ČTK

Vážení čtenáři,
letošní státní svátky Dne
slovanských věrozvěstů
Cyrila a Metoděje a Dne
upálení mistra Jana Husa
vycházejí na pondělí
a úterý, ve kterých deník
Metro nevyjde. Vrátíme
se k vám opět až ve stře-
du 7. července 2021. Celá
redakce vám přeje příjem-
ný prodloužený ví-
kend. MET

Léto se vrátí
Dnešek bude podle meteo-
rologů s přeháňkami a oje-
dinělým výskytem bou-
řek. Víkend přinese klid-
nější oblohu, ubude srá-
žek a více zasvítí slunce.
Denní teploty se přiblíží
26 stupňům. Počátek
příštího týdne bude opět
ve znamení deště, teploty
zůstanou stejné jako ty ví-
kendové. iDNES.cz

Policie obvinila muže, který
v Praze v úterý zastřelil ženu
na úřadu práce, z několika zá-
važných trestných činů včet-
ně vraždy. Navrhla pro něj
vazbu.
Podle informací bude soud

o návrhu na vazbu rozhodo-
vat dnes ráno, a to s vylouče-
ním veřejnosti a médií. Šesta-
šedesátiletého muže zadrželi
policisté v centru Prahy něko-
lik hodin po střelbě. Měl
u sebe nelegálně drženou
zbraň. Další zbraň – podomác-
ku vyrobenou brokovnici –
objevila policie v jeho autě.
Ve středu policisté uvedli, že

zadržený své činy popisuje
a přiznává se k nim.
Vedle zastřelení ženy

na úřadu práce v Bělehradské
ulici ho policie spojuje s pá-
tečním politím jiné ženy ky-
selinou ve Středočeském kra-
ji a s následným sobotním vý-
buchem nástražného systé-
mu a zraněním policisty
v bytě v pražské Libni. Inci-
dent v Libni kvalifikovala
jako pokus o vraždu. Z výsle-
chumuže podle policie vyplý-
vá, že chtěl v páchání zvlášť
závažných zločinů pokračo-
vat. Motivem byla msta
za údajná příkoří. ČTK

Po cestě do ciziny
lidi čekají testy

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Krátce

Střelec. Dnes se
rozhodne o vazbě



VeoliaEnergyStreetball

Inspirovat, pobavit a přivést zpátky
ke sportu – to byly cíle nové série
streetbalových turnajů pro žáky
základních a středních škol, které
proběhly v Ostravě, Olomouci
a Praze těsně před koncem letošního
školního roku.

V podstatě celou pandemii
trávily děti dlouhé hodiny
před obrazovkou počítače či
tabletu. Přestaly se hýbat,
přibraly na váze a některé
z nich trpěly i sociální izola-
cí. Jak je znovu nadchnout
pro pohyb? Ideální je dát jim
možnost vyzkoušet si něco
nového, zajímavého.

STREETBALL DĚTI BAVÍ
Velký boom dnes zažívá po-
uliční forma basketbalu –
streetball, který je díky spo-
jení s trendy životním stylem,
hudbou, módou a možností
trávit volný čas s kamará-
dy pro dnešní mládež velmi
atraktivní. Nejde však jen
o zábavu. Streetball je spor-
tem, který bude mít svou
premiéru na příštích olympij-
ských hrách v Tokiu.

Jak ale děti doslova od-
táhnout od obrazovek na
streetballové kurty? Česká
streetballová asociace, skupi-
na Veolia a magistráty měst

Ostrava, Olomouc a Praha
přišly s nápadem ještě před
prázdninami uspořádat sérii
tří streetbalových turnajů pro
týmy základních a středních
škol. Premiéra skvěle organi-
zovaných akcí proběhla 15. 6.
v Ostravě v multifunkčním
areálu Trojhalí, 17. 6. v Olo-
mouci v areálu Funpark Šan-
tovka a 22. 6. v Praze na Leten-
ské pláni.

„Jsme rádi, že jsme turnaj
podpořili navzdory tomu, že
jsme do poslední chvíle nevě-
děli, jestli se akce bude moci
vzhledem k epidemické situa-
ci uskutečnit. Ale dávalo nám
to smysl, věděli jsme, že děti
návrat ke sportu už nutně
potřebují. Nakonec vše do-
padlo skvěle a náš turnaj byl
první sportovní akcí pro děti
a mládež před koncem škol-
ního roku,“ vysvětluje Reda
Rahma, ředitel skupiny Veolia
Energie v ČR, která byla gene-
rálním partnerem turnaje.

PROFI VÝBAVA
A SKVĚLÁ ATMOSFÉRA
Velkým lákadlem pro děti
byla profesionální výbava
v podobě čtyř nových hracích
povrchů, košů a míčů, které
dorazily ze zahraničí. Všechny
týmy takměly stejné podmín-
ky a vybavení doslova jako
profesionální hráči. Na utkání
dohlíželi také profesionální
rozhodčí.

„Bylo to moc fajn, s holka-
ma jsme si to opravdu užily.
Byl to totiž jeden z prvních
větších basketbalových zápa-
sů po dlouhé době,“ potvr-
zuje skvělou atmosféru Lucie
Rabochová ze ZŠ Novoborská.

V Ostravě i Olomouci dě-
tem fandilo i sluníčko. V Praze
bylo sice zataženo, ale o to víc
týmy podporoval DJ a utkání
prokládal zajímavými rozho-
vory a soutěžemi. „Je skvělé,
že se turnaj podařilo uspořá-
dat a mohli jsme si zasoutěžit
mezi školami. Škoda že nám
na začátku nepřálo počasí, ale
jinak bylo vše super,“ doplňu-
je Sebastian Uhlíř z pražské
ZŠ Weberova.

Veolia EnergyStreetball
vrací dětemnadšení pro sport

VÝSLEDKY VEOLIA
ENERGY STREETBALL

• DÍVKY 14–15 let
1. ZŠ Novoborská
2. ZŠ Kuncova
3. ZŠ Mládí

• CHLAPCI 14–15 let
1. ZŠ Weberova
2. ZŠ Mládí
3. ZŠ Ohradní

• DÍVKY 16–19 let
1. Gymnázium Nad Štolou
2. Gymnázium Český Brod
3. VOŠ a SZŠ 5. května

• CHLAPCI 16–19 let
1. Gymnázium Nad Štolou
2. OA Bubeneč
3. Gymnázium

Václava Hlavatého Louny

Celý turnaj byl přenášen na YouTube. Více na www.energystreetball.cz

Vítězné týmy v kategorii 14–15 let

Šel jsem do toho
ihned! Bylo mi jasné,
že je dobré využít
toho, že se basket
vrací ven a děti si tak
mohou po delší době
zasportovat.
ONDŘEJ BALVÍN,
REPREZENTANT ČR V BASKETBALU

Citát

INZERCE
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Je to... marný.
Hláška ze slavné
komedie je stále
aktuální. Lidé totiž
bytovým zlodějům
pořád nahrávají.

Fotografie celé rodiny známé-
ho herce (jeho jméno záměrně
neuvádíme – pozn. redakce)
na pozadí Jadranu. „Tak zase
po roce. Konečně.“ Vzkaz,
který známý herec k fotce při-
pojil na svou facebookovou
stránku. Každý den přidává
další snímky z rekreace. Včet-
ně adresy hotelového kom-
plexu. Vzhledem k tomu, že
se z médií ví, kde tento umě-
lec bydlí, vysílá vzkaz nejen
příznivcům. Každý bytový zlo-
děj si může být jistý, že je
umělcova nemovitost bez do-
zoru. Což deníkMetro aktuál-
ně ověřil přímo na místě.

Nejdřív se chlubí, ale
potom ale zapláčou
„Ve statistikách nevedeme,

jestli byli vykradení klienti
v době krádeže na dovolené,
ale je opravdu dobré se vy-
hnout jasným signálům, že
byt nebo dům je přechodně
opuštěný,“ říká Eva Svobodo-
vá, vedoucí externí komuni-
kace pojišťovny Uniqa. Z pra-
xe ale vyplývá, že někteří při-
chycení zloději pak na policii
přiznávají, že vykradené
dlouhodobě a cíleně sledova-
li na sociálních sítích.
„Fenoménem, který se roz-

mohl už před lety a který stá-
le ve vloupáních hraje roli,
je, že lidé se na sociálních sí-
tích chlubí, co všechno mají
doma,“ říká Jan Marek, mluv-
čí Generali České pojišťovny.
Ukazovat, že jste si právě po-
řídili novou luxusní sedačku
a k tomu poslední typ drahé
televize pojišťovny opravdu
nedoporučují. „Během covi-
du registrujeme méně vlou-

pání do bytů a domů, souvisí
to s tím, že lidé hodně praco-
vali v režimu home office,“
dodávámluvčí pojišťovnyMa-
rek.

Policie varuje marně, léto
je pro vloupačky ideální
Jenže uvolnění podmínek

pro cesty do zahraničí teď
znovu nahrává tomu, že se
někteří lidé vrátí domů poté,
co u nich řádili pobertové.
„Letní dovolené jsou pro zlo-
děje doslova žňovým obdo-
bím,“ konstatuje Jaroslav Če-
hovský, specialista bezpeč-
nostních technologií SSI
Group. Samozřejmě i on varu-
je před prezentacemi na soci-
álních sítích. „Nejnebezpeč-
nější pro odhalování soukro-
mí je Instagram, kde většina
uživatelů nemá soukromý
účet,“ připomíná specialista
z SSI. Hashtagy typu „dovole-
ná“, „konečně pryč z Česka“,
„jedeme do Chorvatska“
nebo „ahoj za 14 dní“ jsou do-

slova pozvánkou pro bytové
gangy i jednotlivce. Přesto
jsou i přes pravidelná varová-
ní policie, pojišťoven a médií
podobných oznámení každý
rok na internetu statisíce.

Gauč zůstal, na studené
pivomuseli zapomenout
Movitější dovolenkáři si

mohou, kromě dokonalé bez-
pečnostní techniky, zajistit
po dobu, kterou stráví třeba
na druhém konci světa, prů-
běžné kontroly domu i mimo
případné poplachy. Někdy je

dobré, když se v domě či bytě
na dobu dovolené ubytují ro-
diče. „Na mateřské jsem
takhle hlídala známým vilu,
někdy jsem tam byla s malou
v létě v krásném prostředí
i tři týdny,“ říká Eva, která do-
stávala za pobyt v cizí vile ne-
jen zaplaceno, ale mohla si
užívat i bazén. „To bylo ještě
dávno před sociálními sítě-
mi, i tak se ti známí o maje-
tek báli,“ dodává žena k ne-
tradičnímu hlídání nemovi-
tosti.
Buďte tedy při odjezdu i bě-

hemdovolené obezřetní , aby
jste nedopadli jako klienti po-
jišťovny, kteří do škodního
hlášení uvedli: „Konečně
jsme dorazili domů. Byl jsem
fakt unavený. Chtěl jsem si
dát studené pivo a sednout si
na gauč k televizi. Všimnul
jsem si ale, že tam není ani
lednice, ani televize. Gauč
byl na svém místě,“ cituje
Eva Svobodová ze záznamu
události. PAVEL HRABICA

od zahájení provozu první
elektrické tramvaje
v Čechách

let

Hudební festival VOZOVNA
čtvrtek 15. 7. v 19.30 hodin Lenka Filipová
pátek 16. 7. v 19.30 hodin Ivan Hlas Trio
sobota 17. 7. v 19.30 hodin Šlapeto

fanshop.dpp.czVíce informací k programu a vstupenky na:

inzerce

Policie je krátká

43
Během loňských prázdnin
způsobili zloději při domov-
ních krádežích škody za 43 mi-
lionů korun. Meziročně to
bylo o 7 procent víc. Policie
objasnila 20 procent případů.

Sociální sítě jako pozvánka
pro bytové zloděje fungují
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V troskách po niči-
vém živlu se našla
cvičná střela.

Při demoličních pracích v obci
Hrušky na Břeclavsku, kterou
před týdnem zasáhlo tornádo,
se našlamunice. Namísto vyra-
zil pyrotechnik, jenž nejdříve
posoudí, jak je nález nebezpeč-

ný, a poté bude převezen
k likvidaci. Na nález upozorni-
la Česká televize. „V jednom
domě jsme narazili na před-
mět, který by mohl být pu-
mou. Zatím nevím nic bližší-
ho,“ řekl včera odpoledne
mluvčí policie Pavel Šváb.
O několikminut později upřes-
nil, že se jednalo o cvičnou
střelu. O možné pumě mluvil
také místostarosta Hrušek Ma-
rek Babisz. ČTK a iDNES.cz

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Krém nabízí spolehlivou ochranu před sluncem.
Pokožce poskytuje hydrataci po dobu 24 hodin.
Neobsahuje oktokrylen
a splňuje nároky
tzv. havajského zákona
na ochranu podmořských
ekosystémů. Voděodolný.

SUNDANCE
krém na opalování
OF 30
100 ml

5990
DLOUHODOBÁCENA

od 22.06.2021 59,90Kč

Kč

Jihomoravské zničené obce čekají nápor pomocníků

Obnova
Aš chce rozvinout turisticky
vyhledávanou oblast vrchu
Háj v blízkosti města. V plá-
nu jsou nová ubytovací
a stravovací zařízení, rozvoj
čeká také sportovní a re-
kreační aktivity. Na vrchu
Háj se rozprostírá víceúčelo-
vý areál s kempem pro sta-
nování a karavany. V plánu
je třeba zřízení půjčoven
elektrokol, elektrokolobě-
žek a vybudování cyklotrai-
lů pro horská kola. Turisté
často navštěvují místo pou-
ze na jednodenní výlety
a město je chce udržet
mnohem déle. 2x ČTK

inzerce

Bouřky s tornádemminulý čtvr-
tek nejvíce zasáhly Moravskou
Novou Ves, Mikulčice, Lužice,
Hodonín a právě Hrušky. Poni-
čily 1200 domů, z nichž zatím
přes 150 půjde k zemi. Bouřky
si vyžádaly šest lidských životů.

● V jihomoravských obcích
zasažených bouří a tornádem

se chystají na nápor tisíců
dobrovolníků, kteří přijedou
o nadcházejícím prodlouže-
ném víkendu. Krizový štáb jim
postaví stanové městečko.
Na pomoc přijede i armáda.

● Češi do sbírek poslali stamilio-
ny korun. Policie varuje
před podvodnými sbírkami.

Čísla dne

818
Ministerstvo průmyslu a ob-
chodu od živnostníků eviduje
15 tisíc žádostí o ošetřovné
za duben a květen. Jejich pří-
jem skončil ve středu. Úřad
jich dosud proplatil 35 pro-
cent v objemu 45,1 milionu
korun. Ve všech výzvách
za říjen až duben resort přijal
110 872 žádostí, zatím jich
proplatil zhruba 95 600
za 817,7 milionu korun.

32,85
Ceny pohonných hmot nadále
stoupají. Nejprodávanější ben-
zin Natural 95 i nafta za uply-
nulý týden zdražily shodně
o 31 haléřů. Litr benzinu stál
ve středu u čerpacích stanic
v průměru 32,85 koruny, za
naftu dají řidiči průměrně
30,82 koruny za litr. Více plati-
li řidiči za benzin naposledy
počátkem srpna 2019, diesel
je nejdražší od loňského břez-
na. Vyplývá to z údajů společ-
nosti CCS, která ceny sleduje.
Podle analytiků ceny poros-
tou i nadále. Nejdražší pohon-
né hmoty jsou v Praze a střed-
ních Čechách, nejlevnější na
Zlínsku a severní Moravě.

Krátce

Nedopalek
smrdutý
Proti množství odpadků
v přírodě se rozhodly
spojit síly české národní
parky. Spouští kampaň
Není zvěř jako zvěř, kte-
rá s nadsázkou upozor-
ňuje turisty na nové in-
vazivní druhy, třeba
na nedopalek smrdutý či
petlahvoně odhozence.

Vystaví svůj
další poklad
Vedle nově budované
expozice pro jedinečnou
zlatnickou památku, re-
likviář sv. Maura, chystá
Státní hrad a zámek Be-
čov nad Teplou další no-
vinku. V plánu je výstava
kolekce lahví vzácných
vín a alkoholu z 19. stole-
tí. Lahve byly nalezeny
s relikviářem v roce 1985
pod podlahou bečovské
hradní kaple. Její cena
byla před několika lety
odhadnuta na 30 milio-
nů korun. iDNES.cz

Obchody o svátcích

Bude otevřeno
Červencové svátky Den
slovanských věrozvěstů
Cyrila a Metoděje a Den
upálení mistra Jana
Husa, které letos připa-
dají na pondělí a úterý,
nebudou mít vliv na
otevírací dobu obcho-
dů. Všechny prodejny
budou mít otevřeno
beze změny a zákazníci
si tak nakoupí bez ome-
zení. iDNES.cz

Hrozilo, že při tornádu
mohlo dojít k výbuchu?
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Odložené olympijské hry
v Tokiu začnou 23. července.
Už o den později odstartuje
turnaj v plážovém volejbalu.
V ženské části se představí
i český pár Markéta Nausch
Sluková a BarboraHermanno-
vá. V rozhovoru pro deníkMe-
tro mluvily o cílech, těžkých
podmínkách i nevšedním
uplynulém období.

Máte už v sobě olympij-
skou náladu?
Markéta Nausch Sluková

(MNS): Je pravda, že už se to
blíží. Ale po loňském odkla-
du se trochu bojím se těšit,
kdyby se náhodou ještě coko-
li stalo. Realita to pro mě
bude, až si sedneme do vlád-
ního speciálu 16. července
a poletíme do Tokia. Ale tro-
chu už mi v hlavě olympiáda
pracuje. Myslím, že ještě vět-
ší obrátky vše nabere, až bu-
deme znát los skupin, tedy
konkrétní soupeřky. Možná
pak začnou i víc pracovat ner-
vy. To by mělo nastat v nej-
bližších dnech.
Barbora Hermannová (BH):

Mám to podobně jako Maki.
Čím víc se olympiáda blíží,
tím víc semyšlenky a předsta-
vy upínají k tomu, jak by to
tam mohlo vypadat a jak by-
chommohly hrát.

Je výhoda, že soupeřky
dobře znáte z různých tur-
najů, takže po losu se bu-
detemoct zaměřit v přípra-
vě na konkrétní páry?
MNS: Je pravda, že ve špičce

Světové tour, která se objeví
i na olympiádě, hrajeme už
několik let a také naše sou-
peřky. Hlavně trenér bude
hned vědět a bude schopen
říct, na koho co plus minus
platí. Ale zase poslední do-
bou se až tolik turnajů nehrá-
lo, takže ne všechny analýzy
budou aktuální. Budeme mu-
set zohlednit i fakt, kam se
dvojice posunuly.

Zkuste se za těmi pěti lety
od poslední olympiády
ohlédnout. Jak byste to
období zhodnotily?
BH: Udělaly jsme velký po-

sun ve vývoji našeho týmu.
Na začátku jsme po půlroční
spolupráci vyhrály turnaj Svě-
tové série a pak jsme ještě ně-
kolikrát na téhle tour uspěly.
Na třech mistrovstvích Evro-
py jsme se vždy dostaly aspoň
do semifinále. Byly jsme dru-
hé, třetí a čtvrté. V roce 2018
jsme dokonce byly týden
v čele světového žebříčku,
což byla třešnička na dortu
a odměna za naši práci. Mys-

lím, že do špičky patříme stá-
le a pořád umíme potrápit
nebo i porazit nejlepší týmy
na světě.

Vy jste, Markéto, chtěla už
loni po původním termínu
olympiády zakládat rodi-
nu. Ale ještě jste plány
o rok odsunula. Byly právě
hry v Tokiu tou největší
motivací?
MNS: V momentě, kdy se

loni na jaře vyhlásilo odsunu-
tí olympiády, přišly momen-
ty zklamání a rozčarování. Já
jsem typ člověka, který má
rád plány a vize. Moje hlava
už byla nastavená na založe-
ní rodiny a najednou se při-
dal ještě jeden celý rok navíc.
Po třicítce už to není jen tak
i s ohledem, že jsem si prošla
nějakými zraněními. Ale vě-
děla jsem, že olympiáda byla
náš týmový sen a cíl. Proto
jsme tvrdě pracovaly a ne-
chtěla jsem se toho vzdát.
Tak jsme se domluvili s man-
želem, který je zároveň trené-
rem, že by bylo hezké dokon-
čit olympijský cyklus a uza-
vřít tu kapitolu.

Loni v létě vše vypadalo
ohledně koronaviru naděj-
ně, ale pak přišlo další ob-
dobí nejistoty. Jak těžké
bylo se připravovat dál
a věřit, že letos olympij-
ské hry opravdu budou?
BH: Celkově byl poslední

rok a půl hrozně náročný, co
se týče jakéhokoli plánování.
Všichni vrcholoví sportovci
chtějí především sportovat
a hledáme způsoby, jak tréno-
vat a závodit. Ale klacky, kte-
ré nám byly hozeny pod
nohy, byly občas ažmoc. Byla
jsem ráda, že se loni v létě roz-
jela alespoň česká tour. Měly
jsme možnost hrát před čes-
kými fanoušky, což se nám
za ta léta moc nestávalo. Na-
konec bylo fajn si zahrát
aspoň několik turnajů také
ve světě. Do přípravy jsme šly
naplno, jako bychom měly
naplánovanou jakoukoli ji-
nou sezonu, s tím, že uvidí-
me, jak se vlastně situace vy-
vine.

Kolik turnajů přibližně ze
Světového okruhu se nako-
nec nekonalo?
MNS:ČastoMezinárodní vo-

lejbalová federace vyhlásí ka-
lendář na nový rok, ale po-
stupně různé turnaje odpadá-
vají. To bylo i před covidem,
ale s ním se jich zrušila tak
polovina. Loni se toho moc
neodehrálo, a tak musela le-
tos federace do půlky června

stihnout uspořádat aspoň
šest turnajů, aby mohla zane-
chat kvalifikační systém
pro Tokio, jak ho dříve vyhlá-
sila. To se nakonec stihlo.

Pojďme do Tokia. Vy jste
tam předloni jeden turnaj
v létě odehrály. Jaké jsou
tam podmínky?
BH: Měly jsme štěstí, že

jsme si to mohly vyzkoušet.
Byla to zajímavá zkušenost.
Je tam hodně teplo, a co ještě
dodává na intenzitě, je vyso-
ká vlhkost. Už sám o sobě je
náš sport poměrně náročný,
ale v té vlhkosti je to masakr.
Místo jako takové je pěkné,
je umístěno v jedné zátoce.
Byl tam dobrý písek a může-
me čekat, že i zázemí Japonci
vyšperkují. Slyšela jsem, že
místní olympiádou dost žijí,
že je to vidět na každém kro-
ku. Věřím, že vše dobře zorga-
nizují a i se současnou situací
se poperou. Snad to pro ně
bude odměna za starosti, kte-
ré jim koronavirus přinesl.

Jak se dá na beachvolejba-
lovém kurtu s velkým ved-
rem bojovat?
BH: Nejzákladnější je dob-

rá fyzická příprava. Je důleži-
té tělo specifickým trénin-
kempřipravit na zátěž, kdy si
pak stoupne v horku na pí-
sek. Jde o různé intervalové
tréninky. Náš sport je plný
rychlých akcí, skákání a padá-
ní, takže tepová frekvence
často vyskakuje poměrně vy-
soko. Také je dobré si vyzkou-
šet v některých zemích
na pár týdnů podobné pod-
mínky. Měly jsme v plánu jet
do Brazílie, to bohužel nevy-
šlo, ale každoročně jsme jez-
dily do Kapského Města. Le-
tos bylo velké vedro v mexic-
kém Cancúnu. Bude to v To-
kiu náročné, ale podmínky
budou pro všechny stejné.
MNS: Také je v podobných

podmínkách nutné řešit
množství vypocené tekutiny,
aby člověk dostal pak ade-
kvátní objem zpátky do sebe,
tomu napomáhají i iontové
nápoje. Také se ve velkém
teplu trochu jinak rozcvičuje-
me. Nejsme třeba tak dlouho
přímo na písku. Budeme mít
i chladicí vesty od Českého
olympijského výboru.

Turnaj trvá téměř po celou
dobu konání olympijských
her. Jak budete trávit vol-
no v bublině?
MNS: Nejdříve se hraje sys-

témem skupin a pak následu-
je play-off. Hraje se navíc jen
na centrkurtu, proto je tur-

naj poměrně dlouhý a vždy
máme den pauzy. Takže ve
srovnání třeba se sprintery
tam nejedeme na svých deset
sekund běhu, ale máme čas
se dostat do herní pohody. Co
se týče bubliny, už jsme v ní
absolvovaly všechny kvalifi-
kační turnaje. Byly jsme jen
na hotelu a kurtech, takže na
to jsme poměrně zvyklé.
Na olympiádě to bude ale
smutnější s vědomím, že by
se člověk normálně šel podí-
vat na jiné sporty a využil pro-
gram olympijské vesnice.
Kdyby se ale zrušila, bylo by
mezi sportovcimnoho zlome-
ných srdcí. Priorita je uspět
v našem sportu. Co se týče
volného času, čteme, kouká-
me na filmy, spíme, cvičíme.
Hrály jsme i karty, ale občas
jsme neznaly pravidla.

Do dějiště odlétáte s tý-
denním předstihem. Bude
to stačit na aklimatizaci?
MNS: Musí to stačit. Jsme

zvyklé i na kratší aklimatizač-
ní podmínky. Časový posun
už celkem zvládáme, druhá
věc je se přizpůsobit podmín-
kám, co se týče horka, o kte-
rém jsme mluvily. Bude to
i trochu o hlavě. Když si mo-
zekmyslí, že už nemůže, tělo
ještě kapacitu má.

Dá se už říct, jaké máte
cíle pro samotný turnaj,
nebo počkáte na zmíněný
los skupin?
MNS: Na olympiádě není

lehkých soupeřů. Možná
když chytnemeněkoho zAfri-
ky, tak to asi bude lehčí sou-
peř, ale jinak je to od domá-
cích přes Ameriku či Evropu
všechno velká kvalita. Plus
světová šestnáctka, která se
kvalifikovala přes žebříček,

o tom netřeba ani mluvit.
Opravdu hodně záleží
na losu, můžeme mít i sou-
peřky, se kterými zrovna ne-
máme dobrou bilanci, nebo
zase naopak. Určitě bychom
si ale chtěly vylepšit pozici
z Ria, kde jsme vypadly
v předkole play-off. To by byl
pro mě skromný cíl. Sen by
byla účast v semifinále a boj
o medaile, ale cesta k tomu
bude dlouhá.

Jak se vám líbí nástupová
kolekce, která se předsta-
vovala minulý týden?
BH:Měla jsmemožnost si ji

vyzkoušet na víkendu olym-
pijského týmu a pak nám ji
dělali namíru.Materiál je pří-
jemný, jsem ráda, že jako hol-
ky budeme mít šaty. Nápad
vyzdvihnutí české tradice
včetně krojů se mi moc líbí.
Když vše propojili s modrotis-
kem, který k nám přišel z Ja-
ponska, a přidali vějíř, má
celá kolekce hezký příběh.

Vy jste zmínily, že jste
tým. Obecně se říká, že
Česká republika nebude
mít v Tokiu týmové zastou-
pení, pokud nyní neuspějí
basketbalisté, je to tedy
chybné tvrzení?
MNS: Je to dlouhodobý boj.

Když se třeba vyhlašuje spor-
tovec roku, jsmemezi jednot-
livci. My jsme víc tým než jed-
notlivci, i když malý. A vlast-
ně nevíme, proč jsme mezi
jednotlivci. Je to citlivé téma.
Mohlo by se začít psát o tom,
že Češi budoumít na olympij-
ských hrách týmové zastou-
pení.

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

Sluková (vlevo) a Hermannová SPORT INVEST – PAVEL LEBEDA

„Na olympijských hrách bude
mít Česko týmové zastoupení“
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Do Chorvatska se
nedostanete bez
potvrzení o očková-
ní či prodělání covi-
du. Další variantou
je covid pas a nega-
tivní test. Změny
platí ode dneška.

Dovolená u Jadranu přidělala
Čechům vrásky včera dopo-
ledne, kdy na Twitteruminis-
tra zahraničí Jakuba Kulhán-

ka vyšla zpráva o konci ne-
omezeného cestování
do Chorvatska. To ke změně
narychlo přikročilo v noci
ze středy na čtvrtek. Podle
chorvatského premiéra Davo-
ra Božinoviče vše úzce souvisí
s tím, že v rámci EU začaly od
začátku července platit covid
pasy. Dalším důvodem je zhor-
šování covidové situace v sou-
vislosti s mutací delta. Podle
ministra Kulhánka každopád-
ně platí dojednaná pravidla
vstupu do Chorvatska, a to
22 dnů po první dávce očková-
ní proti covidu-19, negativní
test nebo prodělání nemoci.

Děti do 12 let, jsou-li v dopro-
vodu rodiče nebo opatrovní-
ka, mohou podle Kulhánka do
země bez omezení, pokud ro-
diče či opatrovníci mají očko-
vání, negativní test či potvrze-
ní o prodělaném covidu-19.
Komplikacemusí řešit i jed-

notlivé cestovní kanceláře.

„Chorvatsko ale nevyžaduje
PCR testy, možné jsou i anti-
genní testy. Není to potíž,
která by se nedala překo-
nat,“ řekl Jan Papež, místo-
předseda Asociace cestov-
ních kanceláří ČR. Objedna-
né zájezdy zatím zákazníci
cestovních kanceláří neruší.

Cestovní agentura Invia se
s takovýmpřípademnesetka-
la. „Vzhledem k mírným
podmínkám to ani nepřed-
pokládá,“ uvedla mluvčí ces-
tovky. Dopravce RegioJet
zrušení vlakových spojů ne-
plánuje, cestující navíc sám
otestuje. HAL a iDNES.cz

Od včerejška platí zákaz cest
pro všechny lidi z ČR do Ruska.

● Důvodem je obava z šíření
mutací koronaviru. Ze stejné-

ho důvodu platí od pondělí
zákaz cest do Tuniska.

● Na Slovensku čeká neočkova-
né od 9. července karanténa.

Další covidová omezení

„Socialismus
je dobrý“
Pekingské náměstí Nebes-
kého klidu včera ožilo osla-
vami stého výročí založení
Komunistické strany Číny.
Nad prostorem prolétly stí-
hačky s vrtulníky a lidé sbo-
rově zpívali budovatelské
písně „Socialismus je dob-
rý“ či „Bez komunistické
strany by nebyla nová
Čína“. Prezident Si
Ťin-pching v projevu
varoval cizí mocnosti
před zásahem do čínských
záležitostí. AP

Půlstoletí
od skonu
Život charizmatického
muzikanta, básníka a fil-
maře Jima Morrisona, je-
hož odkaz stále oslovuje
nové generace, byl provo-
kující směsí inteligence,
exhibicionismu, rebelství
a talentu. Zakladatele
a lídra americké skupiny
The Doors kromě jeho
tvorby proslavily i nesčet-
né skandály. Nesmrtel-
nou ikonu z něj paradox-
ně udělala ale až jeho
předčasná smrt 3. červen-
ce 1971. Rebelovi bylo
27 let. AP

Chorvaté zpřísnili podmínky

V Polsku včera začala loterie,
kterou se vláda snaží motivo-
vat obyvatele země k vakcina-
ci proti covidu-19.
Účastnícimohou vyhrát au-

tomobily, elektrické koloběž-
ky či peníze, podmínkou
účasti je plné očkování proti
nemoci a plnoletost. Zájemci
o výhry se musí registrovat
na určených místech. Loterie
potrvá do konce září.
„Dej se očkovat proti covi-

du-19, je to šance na návrat

k normálu i příležitost vy-
hrát!“ láká Poláky na svém
webu polská vláda. Slibuje ně-
kolik slosování, ve kterých
budou moci účastníci vyhrát
až čtyřikrát. Během prvních
pár hodin se podle šéfa kance-
láře premiéra zaregistrovalo
do loterie přes 200 tisíc lidí
a prvních několik stovek
už získalo výhry.

Polsko má 38 milionů oby-
vatel, plně očkováno je zatím
přes 13,2 milionu lidí.

Ponožky výborně sedí, jsou pohodlné
a i díky tělové barvě prakticky neviditelné
v obuvi typu balerín.

Stella Jones
ponožky do bot typu
baleríny 20DEN
champagner
jednotná velikost
3 páry

2990
9,96 Kč za 1 pár

DLOUHODOBÁCENA

od 19.08.2020 29,90Kč

Kč

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Krátce

Turci mají nárok
na optimismus
Turecko zrušilo téměř
všechna zbývající opatře-
ní proti šíření koronavi-
ru včetně nočního záka-
zu vycházení či omezení
cestování mezi regiony,
Důvodem je výrazně
lepší epidemická
situace i rychlejší
tempo očkování.

Ledovec oblečou
do kabátu
Klimatologové začali
v severní Itálii zakrývat
ledovec Presena, aby za-
bránili jeho tání. Poklá-
dají na něj dlouhé pásy
geotextilie, která bude
odrážet sluneční pa-
prsky a bránit sněhu
pod ní tát. Podle klimato-
logů lze takto v létě za-
bránit odtání až 70 pro-
cent sněhu. Textilie fun-
guje podobně jako zástě-
ny oken, kterými se dá
předejít přehřátí auto-
mobilů. ČTK

Běž na očkování.
Vyhraj koloběžku

Užitečná aplikace

Do Tečky lze nahrát i covid pas.

● Tečka již běží i na operač-
ním systému Android.

inzerce
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Bistro. Kozu přesunou
Divadelní inscenace se odehrávají
v nejsevernější budově areálu. Zástup-
ci MeetFactory si ale nejprve museli
pozvat statika, který představení
v objektu povolil. Chcete-li si zchátra-
lý lihovar prohlédnout, můžete tak
učinit ve dny, kdy tu panuje kultura.
MeetFactory zároveň plánuje uspořá-
dat o 140 let starém areálu architekto-
nickou přednášku. Termín zatím ne-
byl stanoven. Naposled veřejnost
do těchto prostor nahlédne 29. červen-
ce, pak se bagry zakousnou i do zbyt-
ku lihovaru. Zhruba před týdnem defi-
nitivně ukončila provoz i legendární
putyka U Veselé kozy, která sídlila
v nejjižnější části. Bistro se má údajně
přesunout do Velké Chuchle.

ZLÍCHOVSKÝ LIHOVAR OŽIL

Trochu punk
a hodně kultury
v troskách

Demolice. Průmyslový
areál trhá těžká technika
Přes den tu pracují bagry a večer sem lidé
chodí na letní kino nebo do divadla. Ruiny
zlíchovského lihovaru na několik týdnů
„obsadilo“ centrum současného umění –
MeetFactory. Areál roky chátral, už pár
měsíců tu ale pracují dělníci. Místo lihova-
ru totiž vznikne bytový komplex
s 500 byty. Budova varny, která byla pro-
hlášena za kulturní památku, se promění
na pětipatrovou galerii s kavárnou. Kolem
50 metrů vysokého komína, taktéž památ-
kově chráněného, vznikne gastronomický
provoz. Momentálně ale lihovar žije kultu-
rou. TEXT: MAREK HÝŘ, FOTO: METRO A MEETFACTORY

Kino a divadlo.Téma je hudba a film
Lehce postapokalyptické prostory, které na konci léta zanik-
nou, hostí každou středu od 21.30 letní kino. Příští týden se
diváci mohou například těšit na film Solo, ve středu 14. čer-
vence je na programu Tenkrát v Hollywoodu. Kromě oficiál-
ního kina mohou zájemci dorazit i každé pondělí na Guilty
Mondays, v jejichž rámci členové týmu MeetFactory odhalí,
za které filmařské počiny se (ne)stydí a stejně je milují. Do li-
hovaru můžete i na divadlo. Drama Aluminiová královna se
v jedné z budov odehraje dnes. Další tři představení jsou na-
plánována na příští týden. Celý kulturní program najdete
na webu Meetfactory.cz. Zajímavá je také výzdoba zchátralé-
ho areálu. Návštěvníci zde najdou velkoformátové fotky lah-
ví z produkce bývalého lihovaru.
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Účinně čistí všechny omyvatelné
plochy. Díky multiaktivnímu
složení odstraní i silné nečistoty,
zajistí zářivou čistotu a lesk.
Nezanechává šmouhy.
S efektem rychlého schnutí.

Denkmit
univerzální čistič
limetka
1 l

2190
2,19 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 26.05.2021 21,90Kč

Kč

Účinně čistí všechny omyvatelné 
plochy. Díky multiaktivnímu 
složení odstraní i silné nečistoty, 
zajistí zářivou čistotu a lesk. 

S efektem rychlého schnutí.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Krátce

Do Hradiště má
přijet Bohdalová
Letní filmová škola Uher-
ské Hradiště od 6. do
12. srpna nabídne před-
premiéry českých filmů
i výjimečné hosty. Účast
přislíbili Jiřina Bohdalo-
vá, Zdeněk Svěrák, Mar-
tin Huba, srbský režisér
Goran Markovič, polský
střihač Jaroslaw Kamiň-
ski nebo chilský režisér
a fotograf Sergio Castro
San Martín. Pořadatelé
představí předpremiéry
českých filmů, dostane
se i na divadla, koncerty
a další program.

Hry v pivovaru,
děti na náměstí
Sedmý ročník meziná-
rodního Divadelního fes-
tivalu Kutná Hora pro-
běhne od 9. do 11. září
2021. Nabídne přehlídku
vybraných nezávislých
divadelních souborů
a performerů z České
republiky a v letošním
roce představí zahranič-
ní umělce z Polska, Bělo-
ruska či Ukrajiny. Větši-
na festivalového progra-
mu proběhne v Pivovaru
Sedlec. Program pro děti
bude tradičně umístěn
na Palackého náměstí
v centru Kutné Hory.

Podpoří Moravu
Filharmonie Brno a Čes-
ká filharmonie zítra spo-
lečně odehrají benefiční
koncert. Chtějí získat fi-
nanční podporu pro obě-
ti živelní pohromy a po-
děkovat všem, kteří v ob-
lasti zasažené tornádem
pomáhají. Koncert se
uskuteční v jízdárně
valtického zámku, živě
ho od 20.10 vysílá Česká
televize na ČT art. ČTK

Příjemné večery v letním
kině si opět mohou užít ná-
vštěvníci kempů, barů i re-
staurací po celém Česku
a také na Slovensku. Kofoki-
na přes léto až do září nabíd-
nou více než dvě stě projekcí
domácích i zahraničních
snímků pod širým nebem.
V premiéře diváci uvidí i no-
vou českou komedii Mstitel.
Vstup na všechna promítání
je zdarma a organizátoři oče-
kávají, že během léta by Kofo-
kinamohlo navštívit více než
20 tisíc lidí. „Atmosféra let-
ních kin je neopakovatelná.
Proto jsme s nimi loni začali
a letos jejich počet dál rozšíři-
li. Navštívíme obce a města
napříč celým Českem i Slo-
venskem. Kofokina nejsou
jen zážitek pro diváky, ale ak-
tivně tak podporujemeprovo-
zovatele hospod a restaurací,
kteří získají zajímavý pro-
gram,“ říká ke konceptu Da-
niel Chmela, event manažer
společnosti Kofola ČeskoSlo-
vensko. Aktuální seznam kin
včetně programu najdete
na kofola.cz/protebe. MET

Dáreček
Laterna magika připravila
pro své diváky filmový zá-
znam legendární inscena-
ce Kouzelný cirkus, který
si budou moci po celý čer-
venec a srpen pustit na
stránkách Národního diva-
dla. E-vstupenku je možné
si zakoupit od včerejška,
základní cena je 100 ko-
run. V legendárním díle re-
žisérů Evalda Schorma, Jiří-
ho Srnce, Jana Švankmaje-
ra, scénografa Josefa Svo-
body a plejády dalších tvůr-
ců vynikne mnoho detailů
projekcí i hereckých a ta-
nečních akcí, jež během
představení divák někdy
ani nezachytí. MET

Lavi. Nejen hlášky, ale i jeho gesta jsou ikonické. BIOSCOP.CZ

inzerce

Producenti loni natáčeného
celovečerního snímku Vyše-
hrad o extravagantním fotba-
listovi Juliu Lavickém, které-
mu nikdo neřekne jinak než
Lavi, se rozhodli počkat
s jeho premiérou do jara
2022. Zájem diváků byl však
tak velký, že letos v létě uve-
dou do kin jeho prequel, kino
verzi on-line seriálu, kterou
doplnili novými scénami, vy-
lepšili obraz, zvuk a fanouš-

ky potěší zejména překvape-
ní na závěr.
Původní on-line seriál má

tak velikánskou fanouškov-
skou základnu, že se produ-
centi rozhodli obdivovate-
lům kultovního fotbalisty
zkrátit čas při čekání na fil-
mové pokračování.
Od 8. července proto při-

cházejí s unikátním projek-
tem s názvemVyšehrad: Sery-
jál, v němž spojili všechny

epizody původního interneto-
vého seriálu a přidali nové
scény z připravovaného fil-
mu jako malou ochutnávku.
Tím v atmosféře letních

kin i znovuotevřených běž-
ných kin navnadí své diváky
na další pokračování příběhu
Laviho, kterého simistrně za-
hrál herec Jakub Štáfek. Ten
se na snímku podílel také
jako producent, režisér a sce-
nárista. MET

Řítí se jak lavina. Lavi
zatím jako ochutnávka

SERGHEI GHERCIU

Kofokina. Také
letos, projekcí
výrazně přibylo
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LukášMalý se v de-
níkuMetro již ob-
jevil. Nyní ho za-
skočila redaktorka
v jeho věku.

Měli jste někdy nějaký sen,
ale mysleli jste si, že to ne-
zvládnete? Možná byste měli
přehodnotit situaci. Že by-
chom si za svými tajnými tou-
hami měli tvrdě jít, dokazuje
mladý spisovatel Lukáš Malý.
Ten se v deníkuMetro objevil
již v šestnácti letech, kdy se
ve své první knize vyznal

ze svého staromilství. Teď
jsem jej zaskočila já. Když
jsme si totiž domlouvali roz-
hovor, mladý spisovatel netu-
šil, že ho čeká schůzka s jeho
vrstevnicí.
„Chtěl jsem psát, tak píšu

a v osmnácti letech vydávám
druhou knížku. Ty jsi chtěla
psát a v osmnácti píšeš
pro Metro! To je přece nesku-
tečné a všichni bychom si
za svými sny měli jít,“ rado-
val se při našem setkání
Malý.

Lyceum plné jmenovců
Malého druhá kniha nese

název Lyceuma vyšla 22. červ-
na v nakladatelství Epocha.

Děj je zasazen do školního
prostředí. „Luboš, který žije
na vesnici, se dostává na veli-
ce prestižní školu. Má vysoká
očekávání a chce tam zažít
nejlepší časy života. Brzy ale
narazí,“ popisuje Malý.
Hlavní hrdina postupně po-

znává temné stránky společ-
nosti, zjišťuje, že není doko-
nalý, pere se sám se sebou
a hledá svoje místo v tomto
světě. Luboš celým studiem
proplouvá, na konci se to tro-
chu vyostří. „Příběh je asi leh-
ce inspirovanýmnou samým,
byl jsem v tu chvíli na střední
a hledal jsem inspiraci v mla-
dé generaci. Postavy mají na-
příklad jména podle mých
přátel, byť se většinou jejich
charaktery neshodují,“ dodá-
vá Malý.

Kniha pro dědu
Hlavní hrdina románu se

vrací na vesnici a navštěvuje
svého dědu, který je inspiro-
vaný skutečnou osobou.
„Knížka byla věnována
mému dědovi už v okamži-
ku, kdy jsem ji začínal psát.
Jejího vydání se bohužel ne-
dožil, na křest jsem přinesl
alespoň jeho fotku,“ smutní
Malý.
Podle technologií, které se

v příběhu vyskytují, můžeme
určit, že se příběh odehrává
v tomto století. „Co se týče
prostoru, český čtenář z toho
asi pozná Prahu, ale není to
tam zasazeno přímo. Každý si
tam takmůže dosadit tu svoji
metropoli,“ míní Malý.
Román má kolem

300 stran, je rozdělen do krát-
kých kapitol a doplněn ilu-

stracemi od Ofelie Penni-
man. „Jsou to převážně črty
jako z deníku a i některé popi-
sy jsou stavěny tak, aby si čte-
nářmohl některé věci domys-
let a představit sám a rozvíjet
tak svou představivost,“ popi-
suje Malý. „Snažím se, aby
byla kniha výpovědí dnešní
doby a života mladých lidí,“
dodává.

Pokračování příště
Nyní má Malý rozepsanou

novelu, kde se objeví i posta-
vy z knihy Lyceum, víc ale
prozrazovat nechce.
„Na psaní musímmít chuť,

nemůžu si prostě jen tak sed-
nout. Většinou jsem vyčerpa-
ný po dopsání knihy, a až po
čase přijde nějaký nápad. Ni-
kdy ale nevím, kdy to bude.
Když začnu psát, mazlím se
s každým slovem, pak ale vět-
šinou přijde zase pauza, než
ke své spokojenosti promys-

lím zápletky,“ popisuje Malý.
„Někdy jsou také samozřej-
mě chvíle, kdy s tím chce člo-
věk seknout, ale to jsou jen
krátké momenty, psaní je
moje obrovská vášeň,“ dopl-
ňuje Malý.
Lukáše fascinují dvacátá

léta. Tuhle svoji lásku již
v šestnácti letech přetavil
do knížky, kterou vydal pod
názvem Vázací motýlek. Její
děj byl částečně zasazen
do ulic Prahy za dob první re-
publiky. Chválu tehdy sklízel
především za originalitu, kri-
tiku za někdy až příliš neuvě-
řitelné jednání postav či pouš-
tění se do reálií a situací, se
kterými neměl zkušenosti.
Malý se narodil ve Slaném,

ale trvale žije na pomezí
středních Čech a Ústeckého
kraje, v obci Bílichov. Přes
svůj mladý věk už nějakou
dobu přispívá také do časopi-
su ABC. ANEŽKA VONDRÁKOVÁ

Křest prvotiny Vázací motýlek 3x ARCHIV LUKÁŠE MALÉHO

Kniha Lyceum vyšla letos 22. června.

O Lukáši Malém napsal deník Metro poprvé v roce 2019.

inzerce

Osmnáctiletý staromilec si
plní sny. Má druhou knihu
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Poptávka po nich roste ruku
v ruce s tím, jak nová genera-
ce investorů začíná více pře-
mýšlet o životním prostředí.
Řeč je o takzvaných zelených
střechách. Jak taková moder-
ní konstrukce vypadá a co
všechno „umí“, vysvětlil pro
deník Metro Josef Hoffmann,
produktový manažer a archi-
tekt z divize Isover skupiny
Saint-Gobain.

Nejprve prosím našim
čtenářům laicky vysvětle-
te, co si mají představit
pod pojmem zelená
střecha.

Asi každému se vybaví stře-
cha zelené barvy s různou
krytinou. To může být zele-
ná střecha, ale primárně tak-
to nazýváme střechy ozeleně-
né rostlinami. A to přede-
vším cíleně.

Když se řekne zelená stře-
cha, představím si velkou
administrativní budovu.
Jsou ale i malé zelené stře-
chy? Třeba na rodinných
domech?

Zelené střechymůžeme do-
konce najít i na budkách
pro ptáky. Velikosti a umístě-
ní se meze nekladou. Každá
zelená střecha se počítá a vra-
cí život do okolí své stavby, ať
je to ve městě, nebo na vesni-
ci. Zelená střecha může být
v současnosti považována
za jakýsi vyšší standard a vel-
mi dobrou investici do domu.
Mnoha studiemi, ať už zahra-
ničními, nebo lokálními,
bylo a je potvrzováno, že
v rámci životnosti budovy do-
jde k „samozaplacení“ zelené
střechy vlivem celospolečen-
ských benefitů, ale i benefitů
pro samotnou stavbu.

Zelené střechy prý také
pohlcují zvuk. Co si pod
tím představit?

Jakýkoli hladký a nečlenitý
povrch zvuk velmi dobře od-
ráží. Jako třeba v místnosti
bez koberce a nábytku. Zele-
ná střecha rozbíjí hladkost po-
vrchu a díky členitosti po-
vrchu se zvuk pohltí a neodrá-
ží. Ona členitost je dána listy
a stonky rostlin a povrchovou
strukturou substrátu. Dru-
hým zvukem, u kterého mů-
žeme sledovat chování v kon-
strukci, je zvuk prostupující
konstrukcí. Čím vyšší vzdu-
chovou neprůzvučnost zajistí-
me, tím méně hluku okolní-
ho zvuku uslyšíme uvnitř,
a naopak. Tohoto docilujeme
váhou konstrukce a vkládá-
ním pružných vrstev. V zele-
né střeše si to můžeme před-
stavit: substrát – váha, pružná
vrstva – hydrofilní minerální
vlna, podkladní konstrukce –

váha. Vzniká nám konstrukce
tlumící hluky.

Nemůže být se zelenou
střechou problém s vá-
hou? Substrát něco váží.
U novostaveb, kde jsou ze-

lené střechy navrženy, se
s vyšším zatíženímpočítá. Re-
alizace zelené střechy na re-

konstrukcimůžemít pár háč-
ků. Většinou je omezující prá-
vě statika. Lze to i řešit pomo-
cí nových a progresivních ře-
šení, která jsou lehká a záro-
veň nenarušují přirozené po-
třeby rostlin.

O zelené střechy je nyní
zájem. Čím to je?
Myslím si, že v tom hraje

roli mnoho důvodů. Jedním
z nich je klimatická změna,
která nám proměňuje města
v hůře obyvatelné prostředí.
Tím, jak vytěsňujeme zeleň
z měst a nahrazujeme ji stav-
bami, se ochuzujeme o přiro-
zený „ochlazovač“ okolí. Sta-
čí si uvědomit, jak nám je
dobře v parku nebo lese. Stře-
chy jsou dobrýmmístem, jak
zeleň alespoň trochu do měs-
ta vrátit. Další důvod vidím
v odtoku vod z krajiny, která
pak chybí v malém vodním
cyklu a nevrací se námdo kra-

jiny. Když vodu alespoň tro-
chu zadržíme v zelené střeše,
neodtéká nám pryč a výpa-
rem se lokálně vrací do vodní-
ho cyklu. Snížíme tím výkyvy
teplot a snáze se ochladí pře-
hřátá krajina. Jedním z po-
sledních důvodů je vyšší od-
povědnost za životní prostře-
dí, nás obyvatel, a podpora vý-
stavby od státu. Proč nevy-
užít střechu na relax, pěstová-
ní nebo grilování?

Před pár dny byla vyhláše-
na Zelená střecha roku.
Měl jste mezi nominovaný-
mi také svého favorita?
Letos se přihlásilo mnoho

koncepčně amyšlenkově zají-
mavých zelených střech. Za-
ujaly mě především střechy
s tématem biodiverzity, vý-
zkumu a zapojení fotovoltai-
ky. Každá z těchto střech se
umístila v hledáčku poroty
a získala ocenění. MAREK HÝŘ

Osmý ročník soutěže Zelená
střecha roku představil šest-
náct budov pokrytých zelení.

● První místo v kategorii Veřej-
ná intenzivní zelená střecha
patří zelené střeše na sídle
ČSOB v Radlické ulici, která je
nejstarším a nejrozsáhlejším
dílem. První místo si v této ka-
tegorii odnesla také společ-
nost Passerinvest Group za ze-
lenou střechu na rekonstruo-
vané administrativní budově B
v pražském BB Centru. Bronz
si zasloužily terasy administra-
tivní budovy TV Nova.

● V kategorii Veřejná zelená
střecha extenzivní (principem

extenzivního ozelenění je, že
je lze zakládat i na střechách
s poměrně malou únosností –
pozn. redakce) zvítězila stře-
cha Ekocentrum Na Pasece ve
Zlíně-Velíkové. Stříbro získala
střecha na mateřské škole
v Opavě a bronz putuje
do Brna, kde mají extenzivní
střechy na čtyřech bytových
domech.

● V kategorii Rodinná zelená
střecha vyhrál pražský domek,
jehož střechu vytvořila společ-
nost GreenVille service.

● Cenu veřejnosti si odnesla
zelená střecha na nákupním
centru City Park Jihlava.

Třeba takto může vypadat střešní terasa. ISOVER

Josef Hoffmann ARCHIV

inzerce

„Zelené střechy můžeme najít
také na budkách pro ptáky“

Střechy roku 2021
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„No jo, ale
naši nemají

barevnou televizi!“

MIRIAM DUNDÁLKOVÁ
Facebook

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.00 Zavolejte porodní
sestřičky V (8/8)

16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Kouzla králů
21.45 Všechnopárty
22.40 Profesionálové
23.35 Kriminalista
00.35 AZ-kvíz
01.05 Toulavá kamera
01.35 Objektiv
02.10 Dobré ráno
04.40 Sváteční slovo katolic-

kého knězeMarka
Hlávky

16.10 Král železa a smíchu
Franta Kocourek

17.05 Návštěvníci
18.50 Opice v nás
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Tři mušketýři (1/2)
21.50 Magnum Force
23.50 Letecké katastrofy
00.40 Gomora IV (2/12)
01.25 Noc dlouhých nožů
02.15 Divnopis
02.25 Zašlapané projekty
02.40 Ztraceni v sobě
03.05 Abeceda komunistických

zločinů
03.20 Hranice dokořán – Roz-

mówki polsko-czeskie

15.55 Můj přítel Monk (1)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Hospoda (9)
18.50 Hospoda (10)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Doktor od jezera hrochů

Komedie (ČR, 2010)
22.40 Charlieho andílci

Akční komedie (USA/N, 2000)
00.30 Můj přítel Monk
01.20 Můj přítel Monk (1)
02.00 Odložené případy II (8)
03.10 Co na to Češi
03.50 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (981)
04.50 Novashopping

16.15 LIKE HOUSE
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Výlet

Komedie (ČR/SR, 2002)
00.20 LIKE HOUSE
00.55 Policie v akci
01.50 Komisař Rex III (2)

Město plné strachu. Krimiseriál
(N/Rak., 1996)

02.55 Policie Hamburk V (4)
Cena štěstí. Krimiseriál
(N, 2010)

03.55 Policie Hamburk V (5)
05.35 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 KOŤÁK KUCHTÍK
14.35 Óčko hity
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
16.30 ÓČKO E-SPORT
16.40 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: 9,0 °C (1849) 34,5 °C (1905) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

18/22 °C 20/24 °C 21/25 °C 21/25 °C

Sudoku
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JanMarek
Krátkodobě
pomůžou,

dlouhodobě naopak.

Řešení sudoku

NÁŠ MILÝ JABU
V africkém Zimbabwemají první telenovelu odehrávající se
v aplikaci WhatsApp. Děj dramatu Jabu’s Homecoming začí-
ná ve chvíli, kdy Jabu, který ze zahraničí živí početnou rodi-
nu, umírá.
Pozůstalí zakládají whatsappovou skupinu, aby se domluvili
na tom, jak dostat Jabuovo tělo domů a zařídit pohřeb. Na scé-
nu vstupuje paleta excentrických postaviček, jež se zamotáva-
jí do neřešených rodinných sporů, lží, manipulací a křivd. Děj
sleduje pět tisíc nejrychlejších, kteří se zaregistrují do rodin-
né whatsappové skupiny a drama se pak po tři dny odehrává
i v jejich telefonu.
Koncept mýdlové opery sdílené přes WhatsApp přirozeně vy-
růstá z běžné zimbabwské každodennosti. WhatsApp tam po-

užívá úplně každý úplně
pořád. Dvacetigigový tarif
stojí 30 dolarů měsíčně,
WhatsApp vyjde na pade-
sát centů, není divu, že
jeho používání požere
44 procent veškerého in-
ternetového provozu
v zemi. A protože kolabují-

cí ekonomika vypudila do světa na tři miliony lidí, skoro kaž-
dá rodina spoléhá na svého Jabua.
Diváci sledují konverzace postav, fotky, kousky videí i audio-
nahrávky, ale do děje nemohou sami vstupovat, aby nerušili.
Nicméně ten, koho už příběh nudí, se může ze skupiny kdyko-
li odhlásit a notifikace o jeho odchodu se zobrazí v konverza-
ci všem. Je to stejný efekt, asi jako když v polovině filmu od-
cházejí diváci z kina a ruší tím ostatní. Což se děje často...
Celé tohle on-line divadlo, které si získalo obrovskou pozor-
nost, totiž platila Zimnat, největší pojišťovna v zemi. A připra-
vila kampaň, která říká: „Udělej správnou věc, zařiď si náš
Diaspora funeral plan a vrať se domů se ctí. Nebuď jako Jabu!“

Tomáš Novák
Antidepresiva
velmi pomáhají
při léčbě deprese.

Janča Tanclová
Nejlepším

antidepresivem je
čtyřnohý mazlíček.

Jaký názor máte na antidepresiva?

Anketa

Známky byly
o dost horší
Dá se říci, že žáci základ-
ních škol, kromě pár měsí-
ců, do školy nechodili.
O on-line výuce se zmiňo-
vat nebudu. Pan premiér
nebo pan ministr školství
se nechali slyšet, že se ten-
to půlrok hodnotit znám-
kami nebude, prostě pro-
spěl(a), nebo ne. Nic není
pravda, a tak se na vysvěd-
čení žáka 6. třídy objevují
známky až o dva stupně
horší než v pololetí. Co
k tomu dodat?

EVA HOMOLOVÁ

Na obranu
prezidenta
Nedá mi, abych nereago-
val na dopis J. Vlacha. Vy-
točila mě věta „Nějak
jsem neslyšel o tom, že by
prezident Zeman nějak
přispěl postiženým torná-
dem“. Pan Vlach je špatně
informovaný, protože
pan Zeman každý měsíc
pravidelně přispívá na Klo-
kánek. Jak velkou částkou
občan Vlach přispěl
na Klokánek? A potom
může soudit. Přeji hezký
den bez covidu.

E. KRÁSA

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. Divadlo S+H zve na Letní scénu na zahradě Hotelu International, více na www.spejbl-hurvinek.cz

„Krásný Vectron poputuje za mým oblíbeným průvodčím
@honzeeeczech,“ upozorňuje@bambajak. „Něco tak detailního
jsem ještě neměl a už mít nebudu,“ pokračuje řidič a rytec v jedné
osobě. #czech #driver #bambajka #laser #engraver
#nejemaster7w #phonecover #bambajak #iamthedriver

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Sloupek

JAN
ŠTĚPÁNEK
A JEHO NETUŠENÉ INTERNETY

Citát

Kolabující ekonomika
Zimbabwe vypudila
do světa na tři
miliony lidí.



Práce - nabídka
• ZŠ Praha 9 - Č. Most hledá:
kuchařku, pomocnou sílu a ve-
doucí ŠJ - plné úvazky. Nástup
23. 8. 2021. Tel.: 774355358,
budilova@zsgenjanouska.cz236032

• Společnost v Praze 8 přijme
kolegy pro realizace zelených
střech. Smysluplná práce, zau-
číme. ŘP B nutný, T či C výho-
dou. Práce ve výškách,
www.acre.cz236200

• SPARKYS hračky PRAHA při-
jme brigádníky a prodavačky,
nástup možný ihned, kontak-
tujte 737279629 nebo pište na
email hkozakova@sparkys.cz236329

• Hledáme kolegy pro ostra-
hu objektu ve Zdibech, 110,-
až 130,-/hod netto, čistý TR a
certifikát, nástup ihned. Volej-
te Po-Pá 9-16 hod tel.
724328126 nebo 251560953.236354

• Operátor výroby, 3 směnný
provoz, ubytování, týdenní zá-
lohy, stravenky, 140 Kč, mzda
až 140 Kč/hod. čistého. Tele-
fon: 774766234. Práce proda-
vač, pokladní v supermarke-
tech týdenní zálohy, možnost
ubytování.
Telefon: 773476234236361

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po-Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775 325 597.236441

• KOMWAG přijme závozní-
ky, DPP – výplata 1x týdně,
HPP 19000 + 13, 14 plat, strav.
paušál, přísp. na dovolenou
aj. Vol. zdarma 800566924 236449

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 18000 + 13.,
14. plat, strav. paušál aj. Vol.
zdarma 800566924236451

• KOMWAG přijme řidiče sk.
C, možnost HPP i DPP, nábor.
př. 50.000, služební byt, 13.,
14. plat, strav. paušál, přísp.
na dov. aj. Vol. zdarma
800566924236453

• OSTRAHA za 120-140 Kč/h
čistého. Pozice po celé Praze
promuže i ženy na HPP i brigá-
du, vhodné i pro OZP/ID. Tý-
denní ZÁLOHY a ubytování.
608824641236654

• Domov pro osoby se zdra-
votním postižením Sulická,
Praha 4 přijme pracovníka v
přímé péči. Výborné finanční
ohodnocení, čtvrtletní odmě-
ny, příplatky, 6 týdnů dovole-
né, obědy 24,- Kč, Fokus Pass
1000,- Kč/čtvrtletně, jistota
stabilního zaměstnání, příspě-
vek na penzijní připojištění a
velmi přátelský kolektiv! Rádi
Vás zaučíme! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.236625

• Domov pro osoby se zdra-
votním postižením Sulická,
Praha 4 přijme asistenta chrá-
něného bydlení. Výborné fi-
nanční ohodnocení, čtvrtletní
odměny, příplatky, 6 týdnů do-
volené, obědy 24,- Kč, Fokus
Pass 1000,- Kč/čtvrtletně, jisto-
ta stabilního zaměstnání, pří-
spěvek na penzijní připojiště-
ní a velmi přátelský kolektiv!
Rádi Vás zaučíme! Email:
klimasova@domov-sulicka.cz,
773001293.236629

• Výplatamzdy ihned po smě-
ně! Hledáme fyzicky zdatné
kolegy na vykládku/ nakládku
kamionů do Modletic u Prahy
(10min. z Opatova). Mzda 100
Kč čist./hod. Směny po-pá
17-05, svoz z Opatova zdarma.
Proplatíme i přestávky. RT
podmínkou. Možná i dlouho-
dobá spolupráce. Volejte Niko-
lu 602600092 wellpack.cz236690

• Do výroby individuálních or-
topedických vložek na Praze 5
hledáme posilu. Požadujeme:
manuální zručnost a fyzickou
zdatnost, psychickou pohodu,
nutnost vycházet s kolekti-
vem, schopnost a chuť učit se
nové věci, práce v úkolu, neku-
řák, středoškolské vzdělání
nebo výuční list. Nabízíme:
malý kolektiv do 10 lidí, po za-
učení možnost klouzavé pra-
covní doby, firemní benefity.
Pracovní doba: 8.5 hodiny,
plat dle zručnosti do cca 30
000 Kč netto. Tel.: 608391200. 236704

• Přijmu strážné též vhodné
pro důchodce.
Tel. 602260297.236756

• Pultový prodej lahůdek/do-
pek pečiva/pokladní. 143 -
155.70 Kč/hod, zaškolení sa-
mozřejmostí, nástup ihned.
Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz236785

• Dobře finančně ohodnoce-
ná, klidná práce - vrátnice. Pra-
ha a okolí. Více info zdarma
na čísle 800100923. 236783

• Noční/ denní doplňování
zboží 138 - 163.90 Kč/hod, zá-
lohy, nástup ihned, práce v
týdnu nebo jen víkendy, pro-
dejny v Praze a okolí.
Tel: 222534534. 236793

• Městská část Praha 13-Úřad
MČ Praha 13 vyhlašuje výběro-
vé řízení na pozici referent
správymístního rozvoje v obo-
ru kancelář starosty. Další in-
formace naleznete na
www.praha13.cz Přihlášky s
požadovanými doklady zašle-
te do 31. 7. 2021 na adresu:
ÚřadMČ Praha 13, Odbor-kan-
celář tajemníka, Ing. Jaroslav
Mareš, Sluneční nám.
2580/13, 158 00 Praha 5 obál-
ku označit slovy: „Výběrové ří-
zení – OKS referent správy
místního rozvoje“. Kontakt:
Jana Moravcová 235 011 236. 236736

• Přijmeme brigádníky na roz-
nos letáků v Praze 4, 5, 6, 8, 9 a
10.Odměna 100 Kč/hod.Maxi-
málně 10 hod. týdně. Volejte
735120933.236745

• Aquacentrum Letňany Lago-
on (Tupolevova 665-Letňany)
přijme na pozici plavčíka za-
městnance na HPP nebo na
DPP. Pro uchazeče s akredito-
vaným kurzem na plavčíka ná-
stupní plat - 23.000 Kč + 25% ví-
kendové příplatky. Nástup
možný ihned. Dále přijmeme
brigádníky od 1.7. do
30.9.2021 na pozici obsluha
trampolínového centra (kon-
trola vstupenek). Informace
na tel. 602376313. 236753

• PRÁCE ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Nabízíme 140
- 185 Kč/hod, zálohy, dlouho-
dobou spolupráci, možnost
ubytování. Tel.: 222534534 236801

Seznámení
• Muž 66 let, 185 cm/ 95 kg,
zdravý, hledá protějšek.
Tel.: 777218679. 236615

Nemovitosti - nabídka

• Vyplatíme Vaše dluhy, zásta-
vy, exekuce na nemovitosti!
Odkup nemovitosti, peníze vy-
platíme ihned! V nemovitosti
můžete doživotně bydlet!
731911992235004

• Prodám roubenou chalupu
2 podlažní, celoroč. bydleni,
zahrada ost. plocha 2 000 m2.
Směr Zvičina, Kuks. Vlastní
studna, septik, elektřina, plyn,
voda. Kontakt denně 8 - 18h,
mob.725426737.236770

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.231616

• Vykoupíme Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek za dob-
rou cenu. Uhradím exekuci,
dluhy na nájmu, privatizaci
nebo jiné pohledávky. Zajis-
tím prodej nebo výměnu bytu
a RD. Volejte 776363636. Rád
poradím.236134

Starožitnosti

• Koupím mince, bankovky a
vyznamenání. Sběratel.
Tel. 602343563,
e-mail: alesla@centrum.cz236287

• Sbírám, koupím, zaplatím -
staré sklo, nábytek, porcelán,
hračky, mince, bankovky, od-
znaky, šperky, bižu, sochy,
ván. ozdoby, obrazy atd.
T. 722794390236387

Byty - poptávka

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665235544

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj.
T. 603478873236048

• Brambory, králíky, vajíčka,
slepice, suš. houby, med, mák,
jahody, švestky, rybíz, třešně.
Tel.: 723266481 236706

Knihy a časopisy

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

LUCIE
ŠAFÁŘOVÁ
„Další dítě zatím neplánujeme,
už teď je nás někdy plný dům.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu, chalupu, stavební

pozemek na horách či v dojezdové
vzdálenosti do hor. Krkonoše,

Orlické, Jizerky, Šumava. Může být
i Vysočina. Na stavu nezáleží, spíše

na místě. Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

T 3
www.prodejtojinak.cz

Volejte zdarma
800 22 33 88

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873
Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

LETNÍ BRIGÁDY
NEJEN V
PRAZE

Kontakty:
tel 222 534 534, 777 335 756

email: brigada@creditczech.cz
www.creditczech.cz

doplňování zboží, sklady, sklady s VZV,
pokladny a další pozice…

ZÁLOHY, ZAŠKOLENÍ,
ONLINE REZERVACE BRIGÁD

134 - 185 Kč/hod

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Jih Moravy před týdnem za-
sáhly silné bouřky a na něko-
likamístech se objevilo torná-
do. Výsledkem řádění živlu
byly poničené domy, zahrady
i vozidla. Jak na událost rea-
gují pojišťovny, odpovídá ge-
nerální ředitel Kooperativy
Martin Diviš.

Jaký je aktuální přístup
pojišťoven ke kalamitě?
Klíčové pro nás je pomoci

rychle, účinně a maximálně
odstranit papírování. My ne-
čekáme, až se o škodě dozví-
me, ale aktivně chceme, aby
i bez jakékoli byrokracie byl
klient obsloužen. Okamžitě
po kalamitě jsme klientům
poslali SMS, jak postupovat
a kamvolat. Již v pátek a sobo-
tu likvidátoři aktivně obvola-
li kompletní seznam všech
540 našich klientů v místě
tornáda a 130 z nich telefo-
nát okamžitě využilo k nahlá-
šení škody. Již od pátku jsou
dále posíleny prohlídky
namístě týmy techniků, likvi-
dátorů a další skupinou pra-
covníků.

Jak hodnotíte přístup
státu?
Je určitě dobře, že stát po-

máhá, aleměl by pomoci kaž-
dému stejně. Co se týče státní
pomoci postiženým oblas-
tem, vždy by mělo platit, že
nesmí být znevýhodněn ten,
kdo se pojistil a o svůj maje-
tek se zodpovědně stará. To
je jednoznačné. Jak máme

chápat rozhodnutí, že stát za-
platí méně těm, kteří jsou po-
jištěni? Jako signál, že chovat
se odpovědně je chyba? Že po-
jištění je zbytečné?

Jak bude řešena státní
dotace poškozeným? Jak
do toho zapadá pojištění?
Poskytnutí státní dotace

mělo být podle informací
z Ministerstva promístní roz-
voj ČR spojeno s povinností
uzavřít pojištění nemovitos-
ti. Určitě bude každý potřebo-
vat pojištění, když využije
zvýhodněného úvěru od stá-
tu. Ale samozřejmě i v přípa-
dě, že o úvěr nežádáte, je urči-
tě dobře myslet na pojištění
nemovitosti, a to již ve fázi vý-
stavby či rekonstrukce. Jsme
připraveni to v tomto smyslu
začít se zájemci pojištění oka-
mžitě řešit.

Když mám škodu, jak je
nejlepší postupovat?

Důležitá je vstřícnost řady
pojišťoven, které stejně jako
Kooperativa deklarovaly, že
začít odklízení je možné oka-
mžitě, i bez prohlídky techni-
kem pojišťovny. Ale samo-
zřejmě nejlepší je udělat do-
kumentaci – takže vyfotit ško-
dy třeba na mobilní telefon.
Škodní událost můžete pak
hlásit na call centra pojišťo-
ven, on-line nebo na místě,
kde jsou mobilní kontaktní
centra, či na přepážce. Cokoli
je pro klienta nejjednodušší.
Důležité je, že Kooperativa,
ale i další pojišťovny vypláce-
jí okamžitě zálohy na škody –
třeba na sanační práce.

Jak velká to je kalamita?
Co do síly a intenzity větru

je to vlastně nejhorší událost
v historii. Nikdy jsme nebyli
svědky úplně zničených
domů vichřicí nebo torná-
dem. Takže událost je to
opravdu mimořádná a může-

me počítat s mnoha tisíci
škod a celkově pojišťovny vy-
platí určitě miliardy korun.
Po šesti dnech už Kooperati-
va zaevidovala ze čtvrteční
bouřky přes 3700 škod za 550
milionů korun. Jedná se ze-
jména o škody z krupobití
a vichřice.

Když pojištěný majetek
zasáhne takto velký živel,
za jak dlouho je pojišťov-
na schopna poslat poško-
zeným klientům náhradu
škody na účet?
Už asi 800 škod jsme vyřídi-

li a klientům vyplatili pojist-
né plnění přes 35milionů ko-
run. Navíc jsme již klientům
vyplatili zálohy na pojistné pl-
nění ve výši přes 20 milionů
korun. Po nahlášení škody
mohou mít v zásadě klienti
peníze do druhého dne.

Nabízí pojišťovna i telefo-
nickou podporu?

Špičková telefonická pod-
pora je samozřejmostí. Také
jsme začali během hovorů
na infolince nabízet klientům
ze zasažených obcí kontakt
na bezplatnou linku psycholo-
gické pomoci, kterou Koope-
rativa zajistila. S odmítnutím
jsme se doposud nesetkali.

Pomáhá pojišťovna
také jinak?
Kromě výplaty pojistného

plnění se Kooperativa rozhod-
la pomoci sbírkou, do které
přispívají zaměstnanci, naši
výhradní obchodní zástupci
i zaměstnanci dceřiných fi-
rem a jejich rodinní příslušní-
ci. Zatím se podařilo shromáž-
dit již přes 1,6 milionu ko-
run. Nadace pojišťovny Ko-
operativa připravila dar nej-
hůře postiženým obcím
ve výšimilionu korun. Koope-
rativa také pojišťuje vozy Ško-
da Auto, které pomáhají v po-
stižené oblasti.

Martin Diviš KOOPERATIVA VMoravské Nové Vsi na Břeclavsku pokračuje odstraňování škod. ČTK

Bez nadsázky. Adept, který
jej chce vystřídat, tedy Max
Verstappen s týmem Red Bull,
nečekaně, a hlavně celkem spo-
lehlivě vede v obou soutěžích:
jak mezi jezdci, tak mezi kon-
struktéry. A nevypadá, že by
se to mělo v dalších závodech
změnit. Existuje pro to jeden
velmi závažný důvod: jede se
poslední sezona s vozy součas-
né specifikace, na kterých se už
technicky nepracuje.

Max Verstappen vyhrál letos
čtyři velké ceny. A mělo jich
být pět, nebýt nezaviněného
selhání levé zadní pneumatiky
v ázerbájdžánském Baku. Jeho
bodový náskok by byl vyšší než
současných 18 bodů.

Po atypických závodech
v ulicích Monaka a Baku byl
očekáván návrat Mercedesu na
špici výkonnostního a rych-
lostního žebříčku. To se však
nestalo. Chytrou strategií do-
kázal vyhrát Red Bull a Versta-
ppen na francouzském okruhu
Paula Ricarda a v rakouském
Štýrsku Mercedes nestačil
rychlostně vůbec. Šéf týmu
Toto Wolff přiznal, že je to
„poprvé po mnoha letech, kdy
jsme neměli na soupeře žádný
recept“. Špatnou zprávou pro
Mercedes je fakt, že kontingent
formule 1 na Red Bull Ringu
zůstává a Velkou cenu Ra-
kouska lze tradičně v přímých
přenosech sledovat na progra-
mech Sport1 a Sport2.

Lewis Hamilton po prohra-
ném závodě ve Štýrsku volal
po implementaci technických
zlepšení pro svůj Mercedes.
Je běžnou praxí, že inžený-
ři všech týmů ladí technické

vlastnosti auta mezi každou
velkou cenou. Ať už jde o aero-
dynamiku, mechanické fungo-
vání auta či pohonnou jednot-
ku a její hybridní rekuperační
systémy.

Letošní rok je ale výjimkou.
Příští sezonu 2022 totiž seriál
zavádí revoluční změny tech-
nických pravidel, což bude mít
za následek konstrukci formulí
se zcela odlišnými vlastnostmi.
Současná auta tak v sobě mají
know-how, které nelze využít
ve velké míře příští rok. A to
je hlavní důvod, proč týmy
F1 současné vozy už nevyvíjí.
Americký tým Haas kromě
povinných úprav na začátku
roku od vývoje letošních aut
upustil rovnou. Ostatní týmy
v těchto dnech auta takříkajíc
konzervují a již teď pracují na
formulích pro sezonu 2022.

TOMÁŠ RICHTR
komentátor

DLOUHOLETÝVLÁDCEFORMULE1, LEWISHAMILTON
STÝMEMMERCEDES, JENAKOLENOU.

Chceme pomoci hlavně rychle
a účinně, říká ředitel pojišťovny



Fotbalisté včera
naposledy trénova-
li v Praze. Čeká je
zápas s Dány.

Čeští fotbaloví reprezentanti
si před zítřejším čtvrtfinále
mistrovství Evropy proti Dán-
sku v Baku dopoledne napo-
sledy zatrénovali v Praze a od-
poledne vyrazili do ázer-
bájdžánské metropole. Na
Strahov se už svěřenci trené-
ra Jaroslava Šilhavého během
Eura nevrátí, v případě postu-
pu se z Baku rovnou přesu-

nou do Londýna, kde turnaj
vyvrcholí.
Mužstvo se připravovalo

v kompletním složení. S tý-
mem na Strahově trénovali
rovněž kapitán Vladimír Dari-
da a obránce Jan Bořil, kteří
se ve středu vrátili zpět do pří-
pravy s mužstvem po zraně-
ní. Oba vynechali nedělní ví-
tězné osmifinále v Budapešti
proti Nizozemsku, Bořil ale
stejně nemohl nastoupit kvů-
li trestu za dvě žluté karty.
Ázerbájdžánská metropole

je vzdálena tři tisíce kilomet-
rů. Do Baku mužstvo poletí
zhruba čtyři hodiny. Ve měs-
tě u Kaspického moře aktuál-

ně panují velmi vysoké teplo-
ty. V den zápasu má být
až 35 stupňů.
„Myslím si, že budu mluvit

za všechny hráče – hrát čtvrt-
finále Eura mezi Českem
a Dánskem v asijské zemi je
nešťastné. Smysl tomoc nedá-
vá,“ komentoval to v on-line
rozhovoru český defenzivní
univerzál Michal Sadílek.
Utkání má zítra výkop

v 18 hodin středoevropského
času. Vítěz duelu narazí
ve středu v semifinále
veWembley na lepšího z dvo-
jice Anglie–Ukrajina. Druhé
čtvrtfinále se hraje ve stejný
den od 21 hodin. ČTK

Trenér Šilhavý má o čem přemýšlet, k dispozici má opět i Daridu a Bořila. ČTK

Málo zájemců
Čeští příznivci se do Baku
speciálním letadlem nevy-
praví. Podle fanklubu ná-
rodního týmu se nenašel
dostatečný počet závaz-
ných uchazečů o cestu.

Popichují se
Dánský fotbalista Slavie
Alexander Bah se domní-

vá, že jeho krajané Čechy
vyřadí. „Samozřejmě jsem
za své spoluhráče ze Sla-
vie a jejich výkony
na Euru velmi šťastný, ale
nyní je trochu dráždím
tím, že to pro ně bude ko-
nečná,“ říká hráč Slavie.
„S Alexem si to po návra-
tu do Slavie vyřídím. Já
doufám, že postoupíme
my,“ reagoval jeho spolu-
hráč Petr Ševčík.

Další senzace?
Švýcarští fotbalisté se
v dnešním čtvrtfinále po-
kusí překvapit dalšího fa-
vorita. Po vyřazení úřadu-
jících mistrů světa Fran-
couzů vyzvou v Petrohra-
du trojnásobné šampiony
Eura Španěly. Utkání má
výkop v 18.00. Vítěz nara-
zí na lepšího z dvojice Bel-
gie–Itálie. ČTK

Sadílek: Hrát
čtvrtfinále Eura
v Asii je nešťastné

Krátce
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Počty nakažených
stoupají. Hry mají
začít 23. července.

Japonsko zvažuje prodlouže-
ní koronavirových opatření
v Tokiu a třech sousedních
prefekturách o další minimál-
ně dva týdny. Necelý měsíc
před plánovaným zahájením
olympijských her totiž v met-
ropoli opět stoupají počty na-
kažených. V ohrožení je tak
znovu i přítomnost fanoušků

na stadionech. Podle vývoje
situacemůže dojít k omezení
jejich počtu nebo úplnému
zákazu.
V nejvíce postižených pre-

fekturách platí i po skončení
nouzového stavu některá
omezení, jež se týkají napří-
klad otvírací doby restaurací
či podávání alkoholu. Opatře-
ní byměla skončit 11. červen-
ce, po nárůstu nových přípa-
dů z posledních dní se ale úřa-
dy přiklánějí k jejich prodlou-
žení. V úvahu připadá podle
agentury Reuters i obnovení
nouzového stavu v Tokiu,

kde ve středu přibylo 714 na-
kažených.
Rozhodnutí by mělo pad-

nout do 8. července, kdy by
měl do Japonska přicestovat
předseda Mezinárodního
olympijského výboru Tho-
mas Bach. Kvůli pokračující
pandemii zůstávají hranice
země stále uzavřené, do To-
kia tak nesmějí žádní fanouš-
ci ze zahraničí. Podle součas-
ných pokynů se stadiony
a haly budou moci zaplnit
na padesát procent kapacity,
přičemž maximem bude ná-
vštěva 10 tisíc lidí. ČTK

Svátek sportu kvůli pandemii
láká méně než obvykle.

● Tichomořský stát Samoa odře-
kl kvůli obavám z koronaviru
start týmu vzpěračů v Tokiu.
Úřady se obávají zavlečení ná-
kazy a především nových mu-
tací viru na ostrovy.

● Právě vzpěrači totiž jako jedi-
ní z kvalifikovaných reprezen-
tantů Samoy na tichomoř-
ském souostroví skutečně žijí.

Ostatní sportovci, kteří dlou-
hodobě působí v Austrálii
nebo na Novém Zélandu, mo-
hou v Japonsku bez omezení
startovat.

● Sofia Keninová jako další
z elitních tenistek vynechá tur-
naj v Tokiu. „Olympiádu mám
ráda. Ale nemohla bych si tam
kvůli opatřením proti šíření
koronaviru s sebou nikoho
vzít a já tam rozhodně něko-
ho mít chtěla,“ říká.

Krátce

Americký šachista Abhima-
nyuMishra se zapsal do histo-
rie královské hry jako
nejmladší velmistr všech
dob. Stal se jím ve věku
12 let, čtyři měsíce a 25 dnů,
jak oznámila mezinárodní fe-
derace FIDE.Mishra v čele his-
torické statistiky vystřídal
po téměř dvou desetiletích
ruského šachistu Sergeje
Karjakina, který nejvyšší ša-
chový titul získal ve 12 letech
a sedmiměsících. Mishra pře-
konal požadovanou hranici
2500 bodů v žebříčku ELO
a poté splnil i zbylé tři kvalifi-
kační podmínky pro zisk vel-
mistrovského titulu. ČTK

Mistr získal
staronovou posilu
Hokejisty extraligového
Třince posílí útočník An-
drej Nestrašil. Třicetiletý
český reprezentant hrál
naposledy v Magnitogor-
sku v KHL. Odchovanec
pražské Slavie již dres úřa-
dujícího mistra v minulos-
ti krátce oblékal. U Ocelá-
řů začal sezonu 2018/19.

Brazilec zůstává
v Ostravě
Fotbalista Dyjan Carlos
de Azevedo bude pokračo-
vat v angažmá v Baníku

Ostrava. Třicetiletý Brazi-
lec, který byl s jedenácti
trefami nejlepším střel-
cem týmu v uplynulém
ročníku nejvyšší soutěže,
s klubem uzavřel novou
smlouvu i na nadcházející
sezonu.

Vyhrál mazák
Britský cyklista Mark Ca-
vendish vyhrál na Tour de
France druhou spurtér-
skou etapu za sebou a cel-
kově má na nejslavnějším
závodě světa na kontě už
32 vítězství. Žlutý trikot
lídra v 6. etapě díky dojez-
du v hlavním poli počtvr-
té uhájil Nizozemec Ma-
thieu van der Poel. ČTK

Češi bodují
ve finále
Hokejisté Tampy Bay pora-
zili ve druhém finálovém
zápase play-off NHL Mont-
real 3:1 a v sérii vedou už
2:0. Na výhře obhájců Stan-
leyova poháru se gólem
podílel Ondřej Palát
(na snímku v popředí)
a premiérovou asistencí
v letošní vyřazovací části
obránce Jan Rutta. Domácí
brankář Andrej Vasilevskij,
zvolený první hvězdou due-
lu, zaznamenal 42 zákro-
ků. Lightning, kteří v prv-
ním souboji zvítězili 5:1,
otevřeli skóre v 27. minutě
zásluhou Anthonyho Cirel-
liho. Za čtyři minuty srov-
nal Nick Suzuki. Vítězný
gól vstřelil dvě vteřiny
před koncem druhé třetiny
Blake Coleman. Pojistku
přidal Palát. ČTK

Prokletá olympiáda. Tokio
možná bude úplně bez diváků

Tenistkám tráva svědčí
Šampionka Roland Garros Barbora Krejčíková (na sním-
ku) postoupila do třetího kola Wimbledonu. Turnajová
čtrnáctka si v druhém kole poradila s Němkou Andreou
Petkovicovou 7:5 a 6:4. Dál jdou i Karolína Muchová, kte-
rá zdolala Italku Camilu Giorgiovou 6:3, 5:7, 6:3, a Kateři-
na Siniaková, jež otočila utkání s Coco Vandewegheo-
vou. Americkou tenistku porazila 4:6, 6:2, 6:2. Se soutěží
se loučí Kristýna Plíšková a Markéta Vondroušová. AP

Další omluvenky

Američan.
Velmistrem
ve dvanácti


